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Министерството на пра-
восъдието ще даде на проку-
ратурата договори за обще-
ствени поръчки за милиони
левове в затворите. В тях са
установени нарушения при
проверки на Агенцията за
държавна финансова инспек-

ция. Обществените поръчки,
сключвани за нуждите на
Главната дирекция “Изпълне-
ние на наказанията” (ГДИН),
са свързани с доставка на
храна, за униформи, за
поддръжка на климатици, за
дезинсекция. АДФИ е прове-

рила 20 обществени поръчки,
възложени в периода 2020-
2021 г., част от тях точно
преди назначаването на
първото служебно правител-
ство. Вътрешният одит на
Министерството на правосъ-
дието също е направил свои
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Причината - липса на дървесина. Производството ще спре за
неопределено време. Предприятието е най-големият работодател в
община Свищов и осигурява около 500 работни места.
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Äîãîâîðè çà ìèëèîíè
çà çàòâîðèòå îòèâàò
íà ïðîêóðîð
По 20 обществени поръчки са установени нарушения от АДФИ
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проверки. Ведомството ще си
търси парите за неизпълнени
дейности и ще поиска от на-
чалника на ГДИН да търси
дисциплинарна отговорност
на виновните лица.

тази ситуация нищо не може
да се предвиди. Подобни думи
рядко се изричат от политолози-
те, а политиците не обичат да ги
казват. Настоящата ситуация у
нас е точно такава. Политиците
не са изненадани от нищо, а поли-
толозите вадят интригуващи хи-
потези.

Ще оцелее ли кабинетът? А
мафията къде е всъщност? Защо
точно сега ни се случва всичко
това, като че ли не ни стигат це-
ните и другите главоблъсканици?

Корените на проблемите ни
днес са заровени дълбоко назад
във времето. И ако някой вземе да
се пита дали онзи потаен и все
още завоалиран кримипреход не
ни “обзаведе” с криминални поли-
тици, сигурно без особена труд-
ност ще отговори “да”.

Твърде късопаметни ли изля-
зохме, че забравихме каква беше
първата точка от настоящия ни
дневен ред? Нека я припомним:
да си върнем похитената от ГЕРБ
и Ко държава. А срокът? Постоя-
нен.

Затова са всекидневните ни
битки - икономически, политичес-
ки, партийни, чиновнически... Ис-
каме ли все още ГЕРБ и Ко да
останат без държавата, която ни
отнеха и завладяха? Искаме. За-
щото с тях на власт ние оставаме
без държава.

Дирижирани заплахи, нападки,
“възмутено гражданско недовол-
ство”... Защо сега? Простичко.
Дойде редът на съдебната власт,
на Чадъра.
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166 години от рождението на Димитър Благоев отбелязаха в Благоевград. Цветя пред паметника положиха
представители на учебни и културни институции, на политически партии, общественици и граждани
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Повече от 10 месеца медиците от
Белодробната болница във Варна не са
получавали заплати. Болницата е със
задължения над половин милион лева.
Работещите предупреждават, че ще на-
пуснат, ако до 20 юни не получат възна-
гражденията си. Лечебното заведение
може да остане и на тъмно заради натру-
пани задължения от 65 000 лева за ток.

Задълженията към персонала за за-
плати са над 580 000 лева. В болница-
та и стационара към нея работят 30
души, които основно са пенсионери,
тъй като младите специалисти не се
задържат дълго без заплати. Издръжка-
та на един болен е около 100 лв., но до

Министърът на труда и социал-
ната политика Георги Гьоков и ръко-
водството на ДЗЗД “Джен-Дуй ЖП
Елин Пелин” обсъдиха възможности-
те за наемане на повече български
работници в проекта за модерниза-
цията на жп участъка Елин Пелин-
Костенец.

Срещата се състоя по време на
работното му посещение на изграж-
дането на тунел 1, който е част от
проекта “Модернизация на желе-
зопътна линия София-Пловдив”, съоб-
щиха от Министерството на труда и
социалната политика.

В посещението участваха из-

Депутатите от комисията
по превенция на корупция-
та се изпокараха за прави-
лата за избора на нов шеф
на КПКОНПИ. ГЕРБ бойко-
тираха работата й, а от ДПС
се опитаха да сложат
допълнителни препятствия
за избора, като предложиха
да се въведе пределна
възраст от 65 г. за кандида-
тите. Това ще дисквалифици-

Äåïóòàòèòå ñå èçïîêàðàõà çà ïðàâèëàòà çà íîâ øåô íà ÊÏÊÎÍÏÈ
ра Бойко Рашков, който е на
67 години и е номинацията
на ПП. Тя обаче не беше
приета. Не беше гласувано
и искането на ДПС новият
председател на комисията да
бъде избиран от мнозинство
2/3 от народните представи-
тели, а не както е сега с
половината от присъстващи-
те в залата.

Натрупаният опит при

по-възрастните кандидати е
от значение, заяви Иван
Димитров от ДБ. Колегите
от ДПС много искат сегаш-
ния ВрИД длъжността пред-
седател на КПКОНПИ да
продължи, иронизира Кон-
стантин Бачийски от ПП. До
избор на нов шеф на коми-
сията ще се стигне, след като
НС гласува законопроекта
за противодействие на ко-

рупцията, който беше вне-
сен миналата седмица.

Ректорът на Университе-
та по хранителни технологии
Пламен Моллов не се яви на
изслушване в комисията,
пред която трябваше да даде
обяснение дали е предлагал
подкуп на шефа на БАБХ
проф. Христо Даскалов във
връзка с фитосанитарния
контрол на ГКПП “Капитан

Андреево”. Опитите на де-
путатите да се свържат с
Моллов са завършили неус-
пешно. И двата му тгелефо-
на давали заето, а на изпра-
тените имейли е получен от-
говор, че той е в отпуск. Не-
явяването му провокира
предложение за довеждане-
то на Моллов в комисията
да бъде търсено съдействие-
то на МВР.

Агенцията за
държавна финансова
инспекция (АДФИ) е
установила нередности
в 20 обществени поръч-
ки в затворите за пери-
ода 2020-2021 г. Те ще
бъдат дадени на проку-
рор. В повечето е има-
ло само един кандидат
или останалите участни-
ци в търговете са отст-
ранявани, а цените са
били завишени. Всички
договори са по общест-
вени поръчки на Глав-
ната дирекция “Изпъл-
нение на наказанията”.

Пропуските започ-
ват още от процеса на
планиране, през услови-
ята за участие в проце-
дурата и сключване на
договорите до изпълне-
нието им, съобщи пра-
восъдният министър
Надежда Йорданова.
Съставени са множест-
во актове за установя-
ване на административ-
ни нарушения,  има и
индикации за измами.

Успоредно с провер-
ките на АДФИ заради
множество сигнали Въ-
трешният одит на Ми-
нистерството на пра-
восъдието е извършил
проверка на договор за

изпълнение на доставка
на хранителни продук-
ти на едро за нуждите
на Главна дирекция
“Изпълнение на наказа-
нията (ГДИН). Дого-
ворът бил сключен през
2021 г.

Един от посочените
от министърката приме-
ри е за договор за 1,5
млн. лева за дезинсек-
ция и дератизация в за-
творите, за който има
установено нарушение.
Парите са платени за

обработка на над 8000
кв. метра, а накрая се
оказало, че работата е
свършена от един човек
за един час.

Така например кон-
сорциум “Чех груп” е
сключил договор за 5

вя за 20 лв., а литър
олио - за 5 лв.

Фрапираща е обще-
ствената поръчка за
униформи, каза Йорда-
нова. Тя отново е склю-
чена на почти максимал-
но допустима цена. По-
добен е случаят с
поддръжка на климати-
ци, при който от 10 кан-
дидати са отстранени
девет, а печели този с
най-висока цена. Същи-
ят е начинът и при об-
ществената поръчка в
пробационните служби.

Всички тези
поръчки са сключени
през 2020 и началото
на 2021 г. Подписи под
тези договори са сложе-
ни от заместник-дирек-
тора на затворите.

Заместник-минис-
търът на правосъдието
Емил Дечев заяви, че ще
бъде сезирана прокура-
турата. Той увери, че
министерството ще си
търси парите за не-
изпълнени дейности и
няма да остане безуча-
стно при тези данни. От
ведомството ще искат
от шефа на ГДИН да
търси дисциплинарна
отговорност на винов-
ните лица.

Äîãîâîðè çà ìèëèîíè çà
çàòâîðèòå îòèâàò íà ïðîêóðîð
Агенцията за държавна финансова инспекция е установила
нередности в 20 обществени поръчки от 2020 до 2021 г.
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Ãüîêîâ èñêà äà ñå íàåìàò ïîâå÷å
ðàáîòíèöè â ñòðîåæà íà æï ó÷àñòúê

Âúâ âàðíåíñêà áîëíèöà
îò 10 ìåñåöà ñòîÿò áåç çàïëàòè

пълнителните директори на ИА
“Главна инспекция по труда” Елена
Аврамова и Агенцията по заетостта
Смилен Вълов и представители на
Национална компания “Железопътна
инфраструктура”.

Обсъдени са били възможностите
при изграждането на стратегическия
обект да бъдат разкрити повече ра-
ботни места за български работници
и да бъдат осигурени условия за тях-
ното обучение. Министър Гьоков пое
ангажимент да съдейства за безпре-
пятственото реализиране на проекта.
От дружеството гарантираха пред-
срочното му изпълнение.

началото на тази година във варнен-
ската болница са получавали по 38 лв.,
а после - по около 70 лв.

Междувременно зам.-министърът на
здравеопазването Петър Грибнев заяви,
че около 54% от 62-те държавни бол-
ници не генерират загуби. По думите
му критичните болници са “Пирогов”,
“Александровска”, “Свети Георги” в
Пловдив, болницата за хематологични
заболявания в София. Финансово не-
стабилните лечебни заведения  трябва
да представят адекватни и детайлни
бизнес планове. По думите му през
август се очаква да се въведе електрон-
ната хоспитализация.

години за доставка на
храна на лишените от
свобода за 46 млн. лева.
Зам.-министър Емил
Дечев подчерта, че при
обиколките си в затво-
рите е видял как кило-
грам кашкавал се доста-
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Драгомир Стойнев

Ïðåäñðî÷íèòå èçáîðè
ùå áëîêèðàò
àíòèêðèçèñíèòå ìåðêè,
íåîáõîäèìà å ïî-âèñîêà
ïîëèòè÷åñêà êóëòóðà
è äèàëîã

Фокусирали сме се да има-
ме 121 депутати, които да ня-
мат зависимости, никой да не
спира промяната в антикоруп-
ционната комисия и бюджета.
Това заяви вчера премиерът
Кирил Петков във Велико
Търново. “Радостин Василев и
депутатите от ИТН казаха, че
са лоялни към България. Те
бяха категорични, че няма да
допуснат подмяна на идеите,
които са им обещани със зад-
кулисни договорки и приятел-
ства от 20 години с хора като
Орлин Алексиев”, припомни
Петков. Според него е важно
примерът им да бъде после-
дван от още 7 човека. Чисто
математически тук става дума
колко хора, когато са направи-
ли клетвата като народни пред-
ставители, ще застанат зад ду-

Депутатите от ИТН
са гумени печати на во-
лята на ръководството,
заяви в тв интервю ми-
нистърът на спорта в
оставка Радостин Васи-
лев, който заедно с пе-
тима депутати напусна
партията и ПГ на ИТН.
Той посочи, че имало
огромен проблем в
МРРБ, където министър
в оставка е Гроздан Ка-
раджов. “Г-н Трифонов
не се появи никъде и
никога, не познава сво-
ите депутати, а се по-
явиха хора в листите,
които имат определени
обвързаности с бизнеса.
Тошко Йорданов е про-
фесионален лъжец. ИТН
има огромен проблем не
със Слави Трифонов, а
Тошко Йорданов. Той е
ненавиждан заради аро-
гантното си безпардон-
но поведение, заради
грубия си език спрямо
депутати. Депутатите
на ИТН в момента са в

СНИМКА БТА

Премиерът Кирил Петков се срещна с 10-годишната Александра Стефанова, която му е
написала писмо преди месец с желание да се запознаят и да говорят за политика

Íàé-âàæíîòî å äà èìàìå
121 äåïóòàòè áåç çàâèñèìîñòè

КИРИЛ ПЕТКОВ:

Нова поредица от избори ще е пагубна, заяви премиерът

мите си, поясни Петков.
“Продължаваме разговори с

много хора, идеята е всеки един
да осъзнае огромната отговор-
ност, която носи. Ако нямаме

22 законопроекта до края на го-
дината, губим и спираме 12
млрд. европейски средства. Ако
актуализацията на пенсиите не
се случва, това е невероятен
удар върху най-бедните пенси-
онери. Младите семейства няма
да получат  допълнителни
данъчни облекчения. Горивата
ще продължат да са на високи
цени”, предупреди Петков.

 “Ако България влезе в нова
поредица от избори, би било
наистина пагубно и загуба на
историческо време. И в момен-
та всеки депутат трябва да си
каже: “Аз защо съм в това НС,
каква е моята отговорност и към
кого я нося”, призова Петков.

Премиерът коментира и
пуснатия от ИТН запис на Ра-
достин Василев с депутатката
Христинка Иванова, която се

оплака, че била заплашвана от
него. “Не чух заплаха. Долно е
да записваш хора, с които ра-
ботиш. ИТН се опитват да пра-
вят инсинуации. Това е опит на

хора, които много дълго време
са се обогатявали от обществе-
ните средства, от данъците на
всички, да запазят тази система
и в момента правят всички

възможни манипулации, за да
може това да остане”, обясни
Петков. “Ние пък сме решили,
че ще променим това, защото
България трябва да бъде една

държава, в която има подем,
растеж, в която не се краде и
няма корупция. В момента сме
в това пренареждане”, катего-
ричен е премиерът.

Äåïóòàòèòå îò ÈÒÍ áèëè
ãóìåíè ïå÷àòè íà âîëÿòà
íà øåôîâåòå ñè

ада”, посочи Василев.
Целта на ИТН беше

Гроздан Караджов да
получава много пари
като министър по про-
екти, каза напусналият
депутат Георги Георги-
ев. “При срещите ми със
строители става ясно, че
има схеми. Беше обещан
половин милиард на об-
щините за ВиК проекти”,
разкри вчера Георгиев.

“Мафията току-що
загуби коалиционния си
партньор. Поздравявам
ги, тези хора са наисти-
на смели. Тяхната лоял-
ност не стои зад задку-
лисния певец и неговия
20-годишен приятел Ор-
лин Алексиев”, заяви
премиерът Кирил Пет-
ков на брифинг след
като стана ясно, че Ва-
силев и депутатите на-
пускат групата на ИТН.
“Когато тръгнахме по
площадите, обещахме
нулева толерантност
към корупцията. През

последните няколко ме-
сеца ние непрекъснато
се опитваме да постиг-
нем това обещание. Но
законът за КПКОНПИ
се бавеше 6 месеца, за-
конът за правосъдната
система и нейната про-
мяна се бавеше, законът
за европейския проку-
рор се бавеше. Винаги
се бавеше от няколко
човека от ИТН”, обясни
Петков.

Според народния
представител от ИТН
Станислав Балабанов
напусналите са предате-
ли и мутри. Лидерът на
партията Слави Трифо-
нов пък се закани да за-
веде дела срещу Кирил
Петков, Асен Василев и
Радостин Василев за
лъжи и внушения.

По-късно стана
ясно, че Василев и коле-
гите му са подали заяв-
ленията за напускането
на групата на ИТН в
деловодството на НС.
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Ðàçêàç çà èçöåëåíèåòî
ïðåðàçêàçâàõà ñåäìîêëàíèöèòå
„Дърво без корен” на Николай Хайтов се падна на десетокласниците

Автоматично удължа-
ване на ТЕЛК решенията,
изтекли след края на извъ-
нредната епидемична об-
становка, предвижда про-
мяна в Закона за извъ-
нредното положение. Тя
е подписана от депутати
от БСП, ПП, ДБ и ИТН.
На това удължаване ще
имат право не всички,
чиито решения са изтек-
ли с края на извънредна-
та епидемична обстанов-
ка, а само подалите заяв-
ления за преосвидетелст-
ване, които поради неза-
висещи от тях причини
още не са ги получили.

“Експертните реше-
ния на ТЕЛК и НЕЛК,

В село Кардам бе открита паметна плоча на за-
гиналите във войните за национално обединение и
Втората световна война жители на селото и съсед-
ните населени места. На събитието присъстваха
кметът на община Генерал Тошево Валентин Дими-
тров, кметът на село Кардам Георги Събев, предсе-
дателят на Общинския съвет Яна Бонева, областни-
ят управител Галин Господинов, роднини на загина-
лите и гости.

Идеята за паметната плоча възниква през 2020
година, а за поставянето й има взето решение на
Общинския съвет на Генерал Тошево. На паметната
плоча са изписани имената на осем жители на селата
Кардам, Огражден и Чернооково, загинали в Балан-
ската, Междусъюзническата или Втората световна
война. Те бяха почетени с минута мълчание, свеж-
дане на глава и поднасяне на цветя и венци пред
плочата.

Ïðåäëàãàò óäúëæàâàíå íà ÒÅËÊ ðåøåíèÿòà

Разказ за изцелението на болно мо-
миче на автора Красимир Бачков пре-
разказваха седмокласниците вчера на
Националното външно оценяване. Над
58 000 деца се явиха на изпита по
български език и литература. За тях бе
изтеглен вариант 1.

Разказът “Талисманът” е на писател
и поет, публикувал седем сборника с
разкази и новели, два романа и една
стихосбирка. Бачков е носител на раз-
лични национални награди за проза.

Îòêðèõà ïàìåòíà
ïëî÷à â ñåëî Êàðäàìчийто срок е изтекъл в

периода от 13 март 2020
г. до 30 юни 2022 г.,
продължават действието
си до издаване на ново
експертно решение, но
не по-късно от 31 декем-
ври 2022 г., когато лица-
та са подали заявление
декларация за преосвиде-
телстване от ТЕЛК до
15 юли 2022 г.”, гласи
предложението.

Според проекта до
20 юли РЗИ трябва да
предоставят на НОИ и
Агенцията за социално
подпомагане информа-
ция за всички, подали
заявления за преосвиде-
телстване от ТЕЛК в

периода от 13 март 2020
г. до 15 юли 2022 г.
Изплащането на пенсии-
те по ТЕЛК и НЕЛК,
чийто срок е изтекъл
между 1 април и 30 юни
2022 г., също продължа-
ва до издаване на ново
решение, при същите
условия.

Със законопроекта
се цели да се удължи
срокът на експертните
решения на ТЕЛК и
НЕЛК, за да се гаранти-
ра възможността за по-
лучаване на допустима-
та помощ от държавата
до момента, но само ко-
гато съответното лице е
предприело необходи-

мите действия за преос-
видетелстване до 15 юли
2022 г., но поради обек-
тивна невъзможност,
свързана с извънредно-
то натоварване на съот-
ветните комисии, не мо-
гат да преминат през
процедурата, пише в мо-
тивите. Втората причи-
на е създаването на
възможност на хората с
трайни увреждания,
предприели действия за
преосвидетелстване, да
ползват правата си и
най-вече необходимата
им подкрепа за компен-
сиране на увреждането
до издаването на ново ек-
спертно решение.

Превеждан е на английски, руски, ук-
раински и словашки. Има висше педа-
гогическо образование и в момента
преподава изобразително изкуство във
варненско училище. Разказът е писан
специално за банката с непознати про-
изведения, която се използва за външно-
то оценяване в VII клас, съобщиха от
МОН.

Учениците споделиха, че са били
развълнувани от историята за болно
момиче, за чието лечение ученически

оркестър събира пари на благотвори-
телни концерти. Децата трябваше да
преразкажат историята от името на
неутрален разказвач.

Седмокласниците разсъждаваха и по
думи от Моканина от разказа “По жи-
цата” на Йордан Йовков в задача, за
която се изискваше да опишат внуше-
нието в 3-4 изречения. Майстор Кольо
Фичето бе герой на текстовете за чете-
не с разбиране и за редактиране.

С три текста работиха близо 50 000

десетокласници на Националното
външно оценяване по български език и
литература - научен, медиен и художе-
ствен. Една от задачите беше свързана
с формулиране на теза по темата “Чо-
векът и общуването”, а друга изисква-
ше да се напише резюме върху откъс
от изучавано произведение - “Дърво без
корен” на Николай Хайтов.

Изпитите по математика в VII и в X
клас ще се проведат на 16 юни. Резул-
татите ще бъдат обявени до 28 юни.

Традиционната акция на
полицията “Ваканция! Да па-
зим живота на децата на
пътя!” започва от днес и ще
продължи до 31 август. Заси-
лено полицейско присъствие

С близо 8,4% са се увеличили
кръводарителите у нас през първите 4
месеца на годината в сравнение с пред-
ходната 2021 г. Техният брой е съот-
ветно 55 760 за 2022 г. и 52 351 за
2021 г. За Националния център по
трансфузионна хематология увеличе-
нието е приблизително 5%. Ако през
миналата година от януари до април
кръводарителите са били 12 254, то
през 2022 г. те вече са 12 864.

По повод 14 юни - Световния ден
на доброволния и безвъзмезден кръво-
дарител, до края на месеца ще се про-
ведат редица кръводарителски иници-
ативи в страната, съобщиха от МЗ.

У нас всеки, който желае да дари
кръв, може да го направи, като се
обърне към съответния център по
трансфузионна хематология в страна-
та. Координати можете да намерите
на следния адрес: https://ncth.bg/
contacts.

Çàïî÷âà àêöèÿòà „Âàêàíöèÿ! Äà ïàçèì æèâîòà íà äåöàòà íà ïúòÿ!”
и контрол на пътното движе-
ние в районите на учебните
заведения ще има в дните на
официално закриване на учеб-
ната година.

Ще се акцентира върху

спазването на ограниченията
на скоростта в районите на
учебните заведения, предимст-
вото на пешеходците, управ-
ление на двуколесни превозни
средства от неправоспособни

деца, използването на защитни
каски, обезопасителни колани.

В рамките на акцията са
планирани заключителни 15-
минутни беседи, както и дру-
ги подходящи формати по

пътна безопасност с ученици
от 5 до 11 клас. Ще се търси
и възможност полицейските
служители да вземат кратко
участие в организирани от
училищата родителски срещи.

Êðúâîäàðèòåëèòå
ó íàñ ñå
óâåëè÷àâàò
ïðåç 2022 ã.

СНИМКА БТА

Областният съвет на БЧК във Варна и Регионалният център по трансфузионна хематология
наградиха отличили се кръводарители по случай Световния ден на доброволния кръводарител



ИКОНОМИКА
СРЯДА

15 ЮНИ 5
2022

w
w

w
.d

u
m

a
.b

g
w

w
w

.d
u

m
a

.b
g

w
w

w
.d

u
m

a
.b

g
w

w
w

.d
u

m
a

.b
g

w
w

w
.d

u
m

a
.b

g

Помощта “де минимис” е много полезен и гъвкав инстру-
мент. Това заяви министърът на земеделието Иван Иванов на
заседание на Съвета на Европейския съюз по земеделие и
рибарство в Люксембург. “Страната ни е достигнала наци-
оналния си лимит за минимална помощ. Затова предлагаме
увеличаване на индивидуалните и националните лимити”,
настоя министърът. “Де минимис” представлява финансова
помощ, която не нарушава, не застрашава конкуренцията.

Иванов предложи още да бъде удължен до 31 декември
2022 г. срокът на прилагане на увеличения заради КО-
ВИД-19 интензитет на подпомагане по двете ключови
мерки (Преструктуриране и конверсия на лозя и Инвести-
ции в предприятия) от Националните програми за подпо-
магане на лозаро-винарския сектор. На заседанието коми-
сията и делегациите на държавите членки обмениха мне-
ния за състоянието на селскостопанските пазари, по-спе-
циално в резултат на нашествието в Украйна.

Междувременно стана известно, че сайтът на Държа-
вен фонд “Земеделие” има нова функция - брояч, който
отчита в реално време изплатените средства по директ-
ните плащания за тазгодишната кампания. Той е публику-
ван на началната страница на фонда в горния десен ъгъл.
Според брояча изплатените от 16 октомври миналата го-
дина до вчера средства по директни плащания в земеде-
лието са близо 1,85 млрд лева.

30 са отворените пунктове в община Кюс-
тендил за изкупуване на череши към момента,
каза за БТА началникът на отдел “Канцелария
и управление на собствеността” към Общината
Мирослав Миланов. Изкупната цена за кило-
грам плодове е 1,10 лв. Стопаните плащат за
бране между 50 и 80 ст. за килограм, в зависи-
мост от това за какво се берат плодовете - за
прясна консумация или преработка.

В общините Кюстендил, Невестино и Бобов
дол започна операция по опазване на селскосто-
панската продукция. В нея участват, освен служи-
тели на ОДМВР, и такива от дирекция “Жандарме-
рия” и “Гранична полиция”. Охраната става с ав-
топатрули и чрез временни контролно-пропуска-
телни пунктове, на които ще се прави проверка на
всички движещи се от и към черешовите масиви.
Полиция и жандармерия правят и обходи и на
местата, където се изкупува продукцията. Акцията
продължава до края на черешовата кампания.

Най-големият завод за про-
изводство на целулоза в Бълга-
рия - “Свилоза”, преустановява
за неопределено време произ-
водствената си дейност поради
липса на дървесина. Това съоб-
щават, без да дават повече по-
дробности, от химическия ком-
бинат в Свищов. Това обаче не

СНИМКА МИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО

Министър Иванов

Ìèíèñòúð Èâàíîâ íàñòîÿâà äà ñå âäèãíàò
òàâàíèòå íà ïîìîùòà „äå ìèíèìèñ”

Èçêóïóâàò
÷åðåøèòå
â Êþñòåíäèë
ïî 1,10 ëâ.

е прецедент - “Свилоза” пре-
крати временно работа заради
липса на дървесина през октом-
ври миналата година. И тогава
липсваше яснота колко дълго ще
продължи принудителният пре-
стой на химическия комбинат
и дали ще се стигне до съкра-
щения на работници.

Изпълнителният директор
на дружеството инж. Михаил
Колчев коментира по онова
време, че солидният резерв на
дървесина в химическия комби-
нат в Свищов вече е изчерпан,
суровина няма, а и е с рекорд-
ни цени, затова заводът за це-
лулоза спира работа. “Цените

на дървесината ескалираха.
При нас цената стигна 150 лева
за тон, което никога не се е
случвало досега. Това е първо
спиране на “Свилоза” за дърве-
сина от три години насам”, каз-
ва през октомври мениджърът.

За нормалното протичане на
производствената дейност на

комбината са необходими око-
ло 40 000 тона дървесина ме-
сечно. Предприятието е най-
големият работодател в общи-
на Свищов и осигурява около
500 работни места. Колчев
предположи през октомври, че
може и да се стигне до осво-
бождаване на персонал.

„Ñâèëîçà” ïàê ñïèðà ðàáîòà çàðàäè ëèïñà íà äúðâåñèíà

При корекция на сгрешена
винетка да се връщат и плате-
ните компенсаторни такси.
Това предвиждат промени в
Закона за пътищата, които
трябваше заедно с други пред-
ложения да се гледат вчера от
комисията по регионална поли-
тика в Народното събрание.
Заради липса на кворум обаче
това не се случи.

Поправките в закона са
предложение на омбудсмана
Диана Ковачева, чиято инсти-
туция е залята от жалби на
недоволни шофьори. Хората се
оплакват, че поради грешка в
изписването на регистрацион-
ния номер на автомобила при
закупуване на е-винетки мно-
гократно биват регистрирани
от камерите на тол системата
като нарушители на Закона за
движение по пътищата. Вода-
чите на такива моторни превоз-
ни средства разбират за това
случайно и с голямо закъсне-
ние, след наложени голям брой
глоби, едва когато са спирани
от екипи на БГТОЛ. Най-драс-
тичният случай е собственик на
автомобил с регистрирани 50
нарушения в рамките на три ме-

сеца, при което е натрупана
глоба от 3500 лв. Така се стига
до абсурда санкциите да надви-
шат цената на лекия автомобил.

“Ако водачът откаже да
плати компенсаторните такси,
които го освобождават от ад-
министративнонаказателна
отговорност, предвидената
глоба за движение без винет-
ка по платената пътна мрежа
за лек автомобил е 300 лв.
Логично възниква въпросът -
съответства ли санкцията на
извършеното нарушение. Оче-
видно отговорът е не”, комен-

номер на автомобил.
Според омбудсмана при

допусната фактическа грешка в

изписването на номера очевид-
но не е налице вина и следова-
телно не може да бъде налага-
но административно наказание.
Ковачева предлага наложените
глоби в тези случаи да се възста-
новяват в срок до 5 работни
дни по банков път или на каса,
като от поправките в закона се
възползват и заварените случаи.
Предлага се още уведомяване-
то да става по електронна поща,
тъй като при закупуване на е-
винетка електронната поща е
задължителен реквизит при
попълване на данните. Настоя-
ва и да се обмисли възможност-
та за уведомяване и чрез SMS,
тъй като АПИ е администра-
тор на лични данни.

Íàé-÷åñòàòà ãðåøêà ñ âèíåòêèòå -
áúðêàò áóêâàòà Î è íóëà

Бизнесът предлага за всички транзит-

ни пътища, независимо кой клас са,

да се плащат тол такси, както за

магистрали. Работодателите обаче

настояват за запазване на сегашните

тарифи на пътните такси за тежко-

товарния трафик до края на година-

тира омбудсманът Диана Ко-
вачева. Според нея сгрешено-
то изписване на цифри в е-
винетка не бива да се прирав-
нява на умишленото шофира-
не без платена пътна такса.

Една от най-честите грешки
при покупка на винетка е при
изписването на буква О вместо
цифра 0. При номер например
СВ1000АК, грешката СВООО-
АК е в три символа и се дължи
на неволно действие, очевидно
няма умисъл. Друга честа не-
волна грешка е неизписването
на символ от регистрационния

Áèçíåñúò: Çà âñè÷êè òðàíçèòíè
ïúòèùà äà ñå ïëàùàò òîë òàêñè

та. Това се казва в позиция на Асоциа-

цията на организациите на български-

те работодатели (АОБР) по повод

предложените промени в Тарифата

за обхвата и таксите, които се

събират за преминаване и ползване

на републиканската пътна мрежа.

Заради липса на кворум депутатите от регионалната
комисия не разгледаха промените в Закона за пътищата
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Стикерите по стъклата на
автомобилите за годишен
технически преглед и застра-
ховка “Гражданска отговор-
ност” да бъдат забранени.
Това ще важи и за всякакви
други документи на хартия,
фактите от които могат да
бъдат установени чрез елек-
тронен регистър. ТезИ про-
мени се предвиждат в поправ-
ки на Закона за електронното
управление, публикувани за
обществено обсъждане.

Въвежда се и електронно-
то връчване на глоби, но един-

Увеличават се работодателите, които
имат намерение да търсят нов персонал
през следващите 6 месеца. Това сочи първо-
то за 2022 г. проучване на потребностите
на работодателите от работна сила на
Агенцията по заетостта, проведено в пе-
риода февруари-март. Изследването е на-
ционално представително и е направено
чрез анкети сред статистическа извадка от
работодатели, представляваща 378 752 ак-
тивни предприятия в страната.

Резултатите показват, че 60 842 фирми
ще търсят нов персонал през следващите 6
месеца. В сравнение с допитването през
февруари-март 2021 г. техният брой се е
увеличил с 2620 или с 4,5%. Бизнесът за-
явява нужда от 239 339 работници и спе-
циалисти с умения в различни професио-
нални направления.

Близо три четвърти от работодателите,
които ще наемат персонал през следващите
6 месеца, биха предложили работа на пълен
работен ден. Въпреки че се наблюдава нара-
стване с 0,8% спрямо 2021 г. на дела на
работодателите, които биха предложили
работа от разстояние, техният брой остава
малък -  1580 или 2,6% от тези, които имат
намерение да наемат нов персонал.

През следващите 12 месеца работодате-
лите ще търсят 128 789 специалисти с ква-
лификация, придобита в системата на сред-
ното професионално образование и профе-
сионалното обучение. Най-търсени ще са
сервитьор-барман, готвач, машинен опера-
тор, шивач, строител, строител-монтажник,
заварчик, оперативен счетоводител, елект-
ротехник, касиер и др.

От други 62 905 специалисти с право-
способност или с висше образование ще се
нуждае българският бизнес. Сред тях най-
търсени са шофьори, медицински сестри,
учители и лекари. В сравнение с предходна-
та година броят на търсените висшисти е
нараснал с 6 300 или с 11,1%.

Затруднения при осигуряване на кадри
срещат 70,7% от работодателите в страна-
та. На годишна база техният дял се увели-
чава с 2,3%. Най-сериозни затруднения ра-
ботодателите срещат при намиране на про-
давач-консултанти, готвачи, шивачи, машин-
ни оператори, програмисти. За сравнение
преди година е имало най-голям недостиг
на машинни оператори, оперативни счето-
водители, помощник-възпитатели, заварчи-
ци и електромонтьори.

Премиерът Кирил Петков ще по-
сети в близките дни Азербайджан, за
да потвърди доставките на 1 млрд.
куб. м природен газ в България. Це-
ната ще е много под сегашната пазар-
на. Това съобщи Петков пред журна-
листи във Велико Търново. В отго-
вор на въпрос осигурени ли са газо-
вите доставки той каза, че газът от

Áèçíåñúò èìà
íóæäà îò áëèçî
250 õèë.
ðàáîòíèöè

Ïðåìèåðúò îòèâà â Àçåðáàéäæàí çàðàäè ãàçà

Европейският съд в
Люксембург отхвърли иска
на България за временно
отлагане на прилагането на
спорната разпоредба на
първия Мобилен пакет -
връщането на камионите
до мястото им на регистра-
ция. Това съобщиха от
Съюза на международните
превозвачи.

През октомври 2021 г.
България внесе иск за отла-
гане на мярката до оконча-
телното решение на Евро-
пейския съд по делото, заве-
дено от България и още 8
държави членки на ЕС -
Полша, Кипър, Унгария,
Литва, Латвия, Естония,
Малта и Румъния.

Åâðîïåéñêèÿò ñúä îòðÿçà áúëãàðñêèòå ïðåâîçâà÷è

ствено ако глобеният гражда-
нин или бизнес е съгласен да
ползва този начин. Актовете
ще се връчват през системата
за сигурно електронно връчва-
не, т.нар. държавен имейл.

С промените в закона се
въвежда и забрана да се изи-
скват удостоверителни доку-
менти, които да бъдат носени
от гражданите. Вместо това
чиновниците ще си ги теглят
автоматично от базите данни
на различните регистри.

Тази промяна обаче ще
удари сериозно приходите на

общините. В последните 6 го-
дини 14 пъти е нараснало из-
даването на документи от на-
ционалната база “Населе-
ние”, което носи до 1% от
собствените приходи на ме-
стните власти. Заради това
министърът на електронното
управление Божидар Божа-
нов предлага общините да по-
лучават финансова компенса-
ция от държавата за тези за-
губени приходи.

Предлага се и отпадане на
изискването за наличие на ква-
лифициран електронен подпис

за почти всички електронни
услуги. Вместо това гражда-
ните ще се легитимират елек-
тронно пред властта с е-иден-
тификатор. Тази промяна оба-
че ще влезе в сила от началото
на следващата година. Дото-
гава трябва да е готов елек-
тронният идентификатор, кой-
то вече бе поръчан от Мини-
стерството на електронното
управление. Идеята е той да
може да се ползва през моби-
лен телефон. Ползването на
електронната идентификация
също ще се случва през систе-

Áåç ñòèêåðè ïî
ñòúêëàòà íà êîëèòå

Действията на българ-
ската държава бяха нало-
жени от драстичната про-
мяна на икономическата
действителност, както и до-
казани необратими после-
дици върху околната среда
- принудителните празни
курсове на камионите ще
доведат до покачване на
въглеродните емисии.

С решението си сега Ев-
ропейският съд на практика
отказа всякаква възможност
за намаляване на вредите от
прилагането на Мобилен
пакет - 1, се казва в позици-
ята на Съюза на междуна-
родните превозвачи. Според
нея в условията на тежка
икономическа криза Бълга-

рия е оставена без стратеги-
ческа транспортна полити-
ка, а браншът е поставен в
ситуация, в която получава
информация и подкрепа от
ресорните министерства на
останалите 8 държави член-
ки. Във връзка с решението
на съда министърът на
транспорта Николай Събев
увери, че усилията на стра-
ната ни да се отложи тази
мярка и да се намали нейна-
та тежест върху превозва-
чите няма да спрат.

На 10 януари 2019 г.
стотици български превоз-
вачи излязоха на протест в
Брюксел. С жълти жилетки
и трикольори те се обявяви-
ха против приемането на

пакета “Мобилност”-1, по-
известен  като плана “Мак-
рон”. Към недоволството на
нашите шофьори се присъе-
диниха техни колеги от Из-
точна Европа. В крайна
сметка обаче страната ни не
успя да защити пред ЕК ин-
тересите на българските
превозвачи. Това наложи
заедно с другите 8 държави
от ЕС да подадем иск в съда
в Люксембург за временно
отлагане на прилагането на
най-спорната разпоредба на
“Мобилен пакет” 1 - за
връщането на камионите и
шофьорите. Сега Европей-
ският съд отхвърли искане-
то на България за връщане-
то на камионите у дома.

На 10 януари 2019 г. стотици български превозвачи излязоха на протест в Брюксел

Азербайджан ще потече веднага след
пускането на газовата връзка с
Гърция, което се очаква през юли и
ще е поредната победа за управлява-
щите. “Имаме вече уверенията, че
това е така, и изчакваме завършване-
то на гръцката връзка и 1 млрд. куб.
м ще влезе веднага по договор”, каза
Петков. Той подчерта, че заедно с

доставките на американски втечнен
газ, които ще продължат, цената на
микса в България отново ще е по-
ниска от сегашната цена на “Газ-
пром”. “Големият риск за руския газ
е какво става, ако войната продължи
в същите мащаби и през зимата Русия
реши да спре газа. Затова трябва да
имаме опции”, каза Петков.

мата на държавния имейл.
Електронните админист-

ративни услуги да са по-ев-
тини от предоставянето на
същата услуга на гише, пред-
лага още промяна в Закона за
електронното управление. От
Асоциацията на длъжностни-
те лица по защита на данните
настояват при предоставяне
на електронни администра-
тивни услуги да има и
възможност за плащане по
електронен път чрез виртуа-
лен ПОС без такса за получа-
теля или по пощата.

Електронните услуги ще бъдат по-евтини от обслужването на гише
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Íîâà êàìïàíèÿ çà
íåçàâèñèìà Øîòëàíäèÿ
Правителството на Борис Джонсън няма
намерение да допусне референдум

СНИМКИ БТА

Британската гранична полиция спаси група мигранти. Междувременно от Острова
вчера трябваше да излети първият самолет за Руанда с търсещи политическо убежище
в Англия. Критици на мярката напразно обжалваха решението в Апелативния съд

Мъже в Хаити са заклали крава,
за да продадат месото на пазара
в столицата Порт О Пренс.
Бедността в страната става
все по-голяма заради
политическата несигурност,
голямата престъпност
и природните бедствия

Първият министър на
Шотландия Никола Стър-
джън ще предприеме нова
кампания за независимост на
Шотландия. Запитана от жур-
налисти, тя отговори утвърд-
ително и отбеляза, че не се е
отказала от плановете за про-
веждане на референдум до
края на следващата година.
Стърджън обеща да публику-
ва първия от серия докумен-
ти, свързани с независимост-
та на Шотландия.

Шотландската национална
партия има мнозинство в пар-

Руските сили прекъснаха всички пътища за евакуация
от източния украински град Северодонецк. Разрушен е
последният мост през река Северски Донец, свързващ го с
контролирания от украинските сили град Лисичанск, каза
губернаторът на Луганска област Сергей Гайдай. Той съоб-
щи в социалните мрежи, че около 70 на сто от населеното
място е под контрола на Москва.

Президентът Володимир Зеленски каза, че битката за
Източен Донбас ще се превърне в една от “най-брутални-
те” в европейската история. Регионът, включващ Донецка
и Луганска област, е оспорван от проруските сепаратисти.

Основната цел на Русия е да защити сепаратистките на-
родни републики в Донецк и Луганск, обяви говорителят на
Кремъл Дмитрий Песков, след като лидерът на един от се-
паратистките региони поиска допълнителни сили от Кремъл.

Руските информационни агенции съобщиха, че снаряд е
паднал върху родилна болница в Донецк, което е предиз-
викало пожар и е накарало персонала да евакуира пациент-
ките в мазето.

ЕС удължава с година
КОВИД-сертификатите

Парламентът и преговарящи-

те държави членки на ЕС се спо-

разумяха да удължат с още една

година - до 30 юли 2023 г., евро-

пейските КОВИД-сертификати,

съобщи europa.eu. Неформалната

сделка ще трябва да бъде офици-

ално приета от парламента и от

Съвета, за да влезе в сила.

Франция предупреди
за нашествие
на японски бръмбар

Японски бръмбар не е открит

във Франция, но има голяма веро-

ятност да се появи, съобщава

пресслужбата на Националната

агенция за санитарна сигурност.

Вредителят е широко разпростра-

нен и се е установил първо в САЩ,

а след това и в Европа. За първи

път е открит в Италия през 2014

г. и в Швейцария през 2017 г. Възра-

стните се хранят основно с листа,

а ларвите - с корени на растения.

Предпочитат листата на сливи,

ябълки, грозде, царевица, фасул,

аспержи, кленови дървета, тополи

и декоративни растения като рози.

Куба осъди 381 души
заради протестите
през 2021 г.

Куба осъди 381 души за участие

в безпрецедентните антиправител-

ствени протести миналото лято,

някои от тях са с присъди до 25

години, предаде Би Би Си. 297 са

лишени от свобода заради подст-

рекателство, нарушаване на обще-

ствения ред, нападения или гра-

беж. На малцина е предоставена

възможността за полагане на об-

щественополезен труд.

15 жертви след силни
дъждове в Гватемала

Най-малко 15 души са загинали,

а 7 са ранени от кални потоци,

предизвикани от силните дъждове

в Гватемала. От лошото време са

пострадали над 500 000 жители,

съобщи гражданската отбрана.

Пороите и силните ветрове пре-

дизвикаха свлачища, наводнения и

срутиха постройки в по-голямата

част от страната. Засегнати са

930 жилища, 8 училищни сгради,

над 80 пътища и 7 моста, 3 от

които са разрушени изцяло.

Ðóñèÿ îòðÿçà âñè÷êè
èçõîäè îò Ñåâåðîäîíåöê

ламента в Единбург с помощ-
та на “зелените” да одобри нов
референдум за независимост.
Стърджън обаче не разполага
с необходимата власт за про-
веждането му, защото той
трябва да бъде одобрен от
централните власти в Лондон.
За разлика от 2014 г., когато
премиер беше Дейвид Ка-
мерън, правителството на
Борис Джонсън няма никакво
намерение да допусне това да
стане. А и то може да доведе
до дълги съдебни битки и
дори конституционна криза.

Привържениците на оста-
ването в съюза обвиниха шот-
ландското правителство, че е
“обсебено” от идеята за неза-
висимост.

По повод на първия пле-
бесцит за независимост Стър-
джън коментира: “Ако тога-
ва знаехме всичко, което зна-
ем днес, за пътя, по който
пое Обединеното кралство,
не се съмнявам, че хората
щяха да гласуват с “да” още
през 2014 г.”

Тогава шотландците гла-
суваха с 55% за оставане в

кралството срещу 45 на сто
за напускането му. В онзи
момент Алекс Салмънд,
първи министър на Шотлан-
дия и лидер на Шотландска-
та национална партия, при-
зна поражение и призова на-
селението да приеме резул-
татите. Той обаче добави, че
след референдума Обедине-
ното кралство вече няма да
бъде същото, тъй като голям
брой хора са показали, че
искат промяна. Близо 85
процента от имащите право
на глас гласуваха.

Румъния потвърди първи случай на маймунска шарка в
страната, съобщиха местните власти. Заразен е 26-годишен
мъж от столицата Букурещ. Партньорът на пациента е
пътувал наскоро до няколко европейски държави с множе-
ство регистрирани случаи на болестта.

Междувременно стана ясно, че ЕС смята да закупи 110 000
дози ваксина срещу заразата. Европейският орган за готовност
и реакция при извънредни здравни ситуации ХЕРА сключи
договор с фирмата “Бавариан Нордик”. От ЕК уточняват, че
става дума за ваксини трето поколение срещу епидемията.

Доставките могат да започнат в края на този месец,
уточни говорителят на комисията Стефан де Кеерсмакер.
Те ще бъдат разпределени в ЕС, Норвегия и Исландия, като
се започне от най-нуждаещите се.

От средата на май има информация за около 900 случая
в 19 страни. На среща на здравните министри на ЕС в
Люксембург здравната еврокомисарка Стела Кириакиду
заяви, че ваксините ще бъдат купени със евросредства и ще
бъдат доставени на страните членки.

Îòêðèõà ìàéìóíñêà
øàðêà è â Ðóìúíèÿ
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Струва си
От стр.  1

“Възмутени гражда-
ни” изведнъж се родиха
навсякъде. Що така?

Щото, казано про-
стичко, промяната там,
където са се барикади-
рали последните елемен-
ти на порочния Модел,
ще извади наяве кирли-
вите ризи.

О, не са само милио-
ните за магистрали, в
обществени поръчки,
къщи за гости, барбекю-
та по покривите и про-
чие дребнотемия. Ще
стане дума и вече става
за “Южен поток” и за

“Турски поток”, за тецо-
ве, за акцизи, за митниче-
ски далавери, за пробити
граници, за милиарди,
изтекли навън. Затова е
ожесточеното подскача-
не и недоволство. Защо-
то това, което е ставало,
не може, не бива и не
трябва да излезе на бял
свят. Ще бъде фатално, а
за някои - и физически.

Нека следим в близ-
ките дни какво ще става
с КПКОНПИ. Кой ще
“скача” и ще опитва с
всякакви хватки да бло-
кира промяната там.
Вече започнаха в пленар-
на зала с опитите. Мо-

делът няма да се даде
лесно. И ще опитва да
задържи онова, което е
засмукал.

Разумните, милее-
щите за народа полити-
ци днес имат невероят-
ния шанс да станат
държавници.

Не месии, на каквито
се нагледахме.

Не Бащици, от кои-
то страдаме и ще
продължим да страдаме
още дълго.

Евентуалните бързи
предсрочни избори ни
гарантират точно това -
нови политически ме-
сии. И лъвският пай от

СВЕТОВЕН ДЕН НА
ВЯТЪРА. Отбелязва се
от 2007 г. в Европа, а от
2009 г. - в целия свят.
Целта е хората да се
информират за вятърна-
та енергия и ползите от
нейното използване.

1863 - В ИСТАНБУЛ ИЗЛИЗА БРОЙ 1 НА В.
“ГАЙДА”. Изданието под
редакцията на Петко Ра-
чов Славейков е с подзагла-
вие “Сатирический вестник
за свестявание на българи-
те. Издава се всеки 15 дена.
Год. аб. 2 бели меджидие-
та.” Първото публикувано
стихотворение на Христо
Ботев - “Майце си”, е отпе-
чатано в този вестник. Последният брой на “Гай-
да” излиза на 15 април 1867 г. Спрян е от турската
цензура за периода 24 април 1865 г. - 1 януари 1866
г. След подновяването излиза като филологическо
списание, “нравствената цел на което ще е със за-
нимателното си съдържание да приучи на прочи-
тание нашите съотечественици”.

1946 - РАЖДА СЕ ДЕМИС РУСОС, ГРЪЦКИ
ПЕВЕЦ (УМИРА 2015 Г.). Ис-
тинското му име е Артемиос
Вентурис Русос. През 1968 г.
основава заедно с Евангелос
Одисеас Папатанасиу - Ванге-
лис, групата “Афродитъс
чайлд”. Като връх в съвмест-
ната им дейност и до днес се
възприема концертният албум
“666”, съдържащ библейски от-
кровения. Записаният от Русос
през 1973 г. шлагер “Good bye, my love, good bye”
става хит и допринася за международната му
известност като солов певец. Изпълнява песни на
седем езика.

1951 - В ПЛОВДИВ СЕ РАЖДА РАДКО ДИШЛИ-
ЕВ, АКТЬОР (УМИРА 2009 Г.). Познат с блестящо-
то си превъплъщение в роля-
та на Георги Бенковски в тв
сериала “Записки по българ-
ските въстания” (на снимка-
та). Играл на сцените на
Старозагорския театър, Те-
атър “Българска армия” и
“Сълза и смях”. Изпълнил над
40 роли в игрални, тв филми
и в тв театъра. Най-известните му филмови роли
са в “Под игото”, “Кръвта остава”, “На живот и
смърт”, “Адиос, мучачос”, “Войната на таралежи-
те”, “Ако те има”, “Борис I” и др. Носител на
много отличия.

1954 - УЧРЕДЯВА СЕ УЕФА
(Съюз на европейските футбол-
ни асоциации). Това става по
време на Световното първен-
ство в Швейцария. Първоначал-
но УЕФА включва 30 европейски
държави, сред които и Бълга-
рия. По-късно се присъединяват
още и броят им нараства на 48. УЕФА организира
европейски първенства за мъже, жени, юноши, как-
то и европейските клубни турнири Шампионска
лига, Лига Европа и Суперкупа на Европа.

1996 - УМИРА ЕЛА ФИЦДЖЕРАЛД, АМЕРИКАН-
СКА ПЕВИЦА (Р. 1917 Г.).
Наричат я първата дама
на джаза. Притежава уни-
кален глас с диапазон от
три октави, който превръ-
ща в съвършен музикален
инструмент. Работи с ве-
лики джазови музиканти като Оскар Питърсън,
Франк Синатра, Бени Картър, Дюк Елингтън, Нат
Кинг Коул и др. Особено плодотворно е сътрудни-
чеството й с “краля на джаза” Луис Армстронг-
Сачмо, който е и неин музикален учител. Дискогра-
фията й включва над 1500 заглавия.

Замислете се

Проучване на Аген-
цията по заетостта по-
казва, че се увеличават
работодателите, които
имат намерение да
търсят нов персонал
през следващите шест
месеца. Последните две
години бяха труден пе-
риод, но вече набира
скорост потребността
на работодателите от

нови работници. Дори
покрай войната в Украй-
на бизнесът заяви готов-
ност да поеме на работа
200 хиляди украинци. В
голямата част обаче не
става въпрос за високок-
валифицирани специали-
сти. Каквито от години
не достигат на родния
пазар. Това беше и ос-
новният проблем, изра-
зяван от работодателите
преди пандемията - че у
нас няма достатъчно и
високо-, и средноквали-
фицирани специалисти.

От години работода-
телите се оплакват, че
образователната ни сис-
тема не подготвя необ-
ходимите специалисти.
Но вина като цяло имат
и самите работодатели.
Години наред липсата на
подходящи условия за

развитие на специалис-
тите прогонваше квали-
фицираните и талантли-
ви хора извън граници-
те на България. Липсата
на каквито и да е усло-
вия не само за развитие,
но дори и за издръжка
на семейство, накараха
специалистите, а и не
само тях, но и хората с
желание да работят
здраво, по чуждите ком-
пании.

Работодателите или
изобщо нямат социална
политика спрямо работ-
ниците си, или, ако имат,
тя е доста мижава. Мно-
го от хората с по-ниска
квалификация са именно
т.нар. работещи бедни,
чийто дял у нас е най-
висок.

Нацията застарява,
демографските проблеми

се трупат, а липсата на
привлекателни условия
за труд задълбочава още
повече тази катастрофа.
Защото не стига само да
вържеш двата края. Да
ти стигнат парите за
храна и сметки. Като
цяло в българските за-
плати изобщо липсва
компонентата за жили-
ще, за наем, за дом. Из-
лиза, че никой не се ин-
тересува иска ли бълга-
ринът да има семейство,
деца. Това не може и не
трябва да бъде възмож-
но само за хората с по-
високи доходи. Макар че
и те, и по-ниско квали-
фицираните си вдигнаха
шапките от България.
Ако работодателите не
започнат да се замислят,
накрая само те ще оста-
нат в държавата.

Мая ЙОВАНОВСКА

корумпираната ни
държава да се обедини,
гушнат пак от Борисов
и Ко, и да блокира про-
мяната. Не онази, която
ни обещаваха в години-
те, а тази, която пред-
стои, ако си отвоюваме
докрай държавата.

Затова компромисите
днес са наложително
важни. Диалогът - също.
Цената, която трябва да
платят част от партиите
в това правителство,
може да се окаже висока.
Но си заслужава да бъде
платена. Заради угрозата
отново да ни бъде отне-
та държавата.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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От известно време поведе-
нието на парламентарната гру-
па на “Има такъв народ” показ-
ваше признаци на различност и
по време на гласуване, и в раз-
лични декларации. Така че не
съм изненадан от този ход.
Пресконференцията на г-н Ра-
достин Василев е доста стряс-
каща като констатации. Това
заяви заместник-председателят
на БСП и председател на пар-
ламентарната Комисия по от-
брана Атанас Зафиров.

Той отбеляза следния ак-
цент от пресконференцията на
отцепилите се депутати от ИТН
- причината за оставката на
министрите е била власт и
пари. “Дори беше потвърдено,
че няма такава тема като Се-
верна Македония. Тя се налага-
ше като препъни камък пред
коалицията, като причина за
разваляне на нашите коалици-
онни взаимоотношения, а
всъщност се оказа неистина”,
обясни Зафиров.

По думите му в момента
няма криза на правителството,
а има няколко оставки, които
са подадени. “Те още не са влез-
ли в Народното събрание, има
конституционна процедура,

АТАНАС ЗАФИРОВ:

Ïðîãðàìåí äîêóìåíò ùå äàäå
ïî-óñòîé÷èâ õîðèçîíò

Няколко важни неща се случват. НС
на БСП взе своето решение и позицията
му е ясна. Става въпрос за държавата, за
всички нас, българите, и благодаря на
колегите, че взехме точно това решение.
Предсрочни избори са нецелесъобраз-
ни. Всичко останало представлява ня-
какво имагинерно решение с цел обяс-
нение на други тези, заяви заместник-
председателят на ПГ “БСП за България”
и председател на Комисията по въпро-
сите на децата, младежта и спорта.

Не съм съгласен с някои от мнения-
та, изразени пред Националния съвет на
партията, като например това, че на
БСП не се чува гласът в коалицията.

Докато БСП е в това управление, няма да бъде
извършено национално предателство
по отношение на РСМ, категоричен е
зам.-председателят на социалистическата партия

която трябва да бъде извървя-
на”, уточни заместник-предсе-
дателят на БСП.

“На нашия Национален
съвет взехме решение да водим
разговори с всички партии от
управляващата коалиция, така
че да зададем един програмен
хоризонт до края на тази годи-
на и да изпълним най-важните
неща, които са на дневен ред
пред българското общество и
българския парламент”, заяви
Атанас Зафиров.

Като пример социалистът
даде необходимите промени в
законодателството за приемане
на над 20 закона, свързани с
Плана за възстановяване и ус-
тойчивост. “Това е изключител-
но важно, защото там има опас-
ност да загубим милиарди, ако
няма работещо Народно събра-
ние”, допълни той.

“Много е важно от следва-
щия месец, защото вярвам, че
актуализираният бюджет от 1
юли ще бъде факт, да започнем
да работим и за Бюджет 2023,
което е не по-малко важна за-
дача”, каза още народният пред-
ставител от левицата.

Като част от акцентите в
актуализацията социалистът

открои пенсиите, помощите за
семействата с малки деца и
помощите за бизнеса.

По думите на Зафиров вече
6 месеца това управление рабо-
ти без програма, което се отчи-
та като слабост. “Повечето ми-
нистерства имат такива програ-
ми и не е трудно да се формира
програмен документ, който да
зададе един по-широк, по-соли-
ден и по-устойчив хоризонт на
следващото управление. Съвсем
логично е то да бъде от парти-
ите, които в момента участват в
управлението. Това, което чух-
ме, е, че в партия “Има такъв
народ” диалогът е бил
прекъснат”, заяви народният
представител от БСП.

Според него битката за по-
стове и средства е довела до
тази ситуация. “Сега трябва да
обърнем нещата и да говорим
повече за политики”, категори-
чен е Зафиров.

Във връзка с твърдението на
част от депутатите от ИТН, че
държавата е във фалит, социа-
листът опроверга, че това не е
така. “В момента имаме безпре-
цедентен ръст на българската
индустрия, който позволява в
бюджета да влизат средства,

които да бъдат преразпределе-
ни в актуализацията на бюдже-
та към най-уязвимите групи.
Свидетели сме на ръст на БВП,
на покана за членство в ОИСР,
свидетели сме на милиардни
постъпления в енергийните
дружества, които също ще
бъдат преразпределени”, обяс-
ни народният представител от
левицата.

“Говори се за някакво наци-
онално предателство, което
предстои да бъде направено -
нищо до момента в реалните
действия на нито една от влас-

тите в България не доказва по-
добно твърдение, освен една
хвърчаща салфетка”, категори-
чен бе Зафиров и допълни:
“Докато БСП е част от тази
коалиция, няма как подобно
национално предателство да
бъде извършено. Премиерът
неколкократно даде заявления,
че нищо няма да бъде предпри-
ето, без да мине през Народно-
то събрание”, каза той и уточ-
ни, че подобни документи не са
постъпвали до момента.

„Още от деня”, БНТ

ИВАН ЧЕНЧЕВ:
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Необходими са по-високи доходи, за да преодолеем
кризата, и адекватна помощ от държавата, казва
зам.-председателят на ПГ „БСП за България”

Или това, че БСП обслужва едрия капи-
тал... Моля?! Да вземем мерките за по-
вишение на пенсиите - актуализация сега
и преизчислението им наесен. За това се
борим. И това нямаше да се случи, ако
БСП не участваше в коалицията. БСП
настоява за подкрепа на малкия и сред-
ния бизнес. БСП иска да обложи
свръхпечалбите на енергийните друже-
ства. Не виждам тук партията да об-
служва едрия капитал, както твърдят
някои.

Присъствал съм на коалиционен
съвет в кабинета на премиера Кирил
Петков и съм видял кой как се държи
там. Моето усещане във връзка със
събитията от последните дни не ме е
подвело. Работил съм години наред с
Радостин Василев и знам как работи.
Вярвам в това, което твърди. В този спор
има две страни. Да, сега едните дават
една пресконференция, другите - друга.

Но сега хората могат да разберат
каква битка водеше БСП от 44-тия пар-

ламент насам. Когато говорехме, че има
задкулисна, паралелна държава, и се
борихме срещу това. Сега всички раз-
браха, че държавата си връща граница-
та. Всичко, което сме говорили в това
студио, сега излиза наяве, и то с кон-
кретни имена. Много е важно тази бор-
ба да продължи до окончателната побе-
да. Много е важно хората да получат
адекватна подкрепа от държавата в кри-
зата. Важно е да се приеме актуализаци-
ята на бюджета и да се смени ръковод-
ството на КПКОНПИ. И, разбира се,
пенсиите и данъчните облекчения за
семействата с деца.

Кой може да гарантира кога ще
свърши войната и какво ще стане наесен
с цените на стоките от първа необходи-
мост? Кой може да гарантира какви ще
бъдат януари и февруари догодина?

При всяка дискусия за петролната и
газовата криза БСП поставя въпроса за
нормализиране на доставките и започва-
не на преговорите с “Газпром” - и на

коалиционен съвет, и в парламента.
Първи заговорихме за таван на цените.
От опозицията скочиха с дежурните
пазарни апологети срещу това. Но се
оказа, че в Европа се мисли за таван на
цените. Кое е налудничавото тук?
Българските граждани да слушат тези
апологети или да гледат европейската
практика.

Всяко наше действие е с грижа за
хората. В момента инфлацията е ужас-
на не само у нас, но и навсякъде в
Европа и света. Единственото, което
спасява засега държавите зад океана, са
по-високите доходи. Това трябва да
направи правителството - да повиши
доходите на българите, за да отговори
адекватно на кризите. Всеки трябва да
се почуства защитен и най-важното - че
има държава. Държава, на която той
плаща данъци и тя му отвръща реци-
прочно с подкрепа.

„Актуално от деня”, БСТВ
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Наистина ли възрастните
работници и служители меч-
таят за пенсия? Вярно ли е, че
за тях няма работа? Колко ис-
тина има в твърдението, че те
не са производителни? Няма
ли място за опита, уменията и
знанията им?

А демографската криза?
Ако преди 12-13 години ко-

легите ви се подсмихваха, че
усвоявате нова професия със
забележката “Хм, че за к’во ти е
на тез години?”, днес биха ви
гледали с респект за куража.

Колко ли са настоящите
50-70, ако днешните 40 са вче-
рашните 20? Преди дни млада
българка от чужбина, гостува-
ща на близки в България, каза:
“Не можеш да си представиш
колко много дами над 55 имаше
във фитнеса”.

Когато през 1975 г. по закон
жените придобиват право на
пенсия на 55 г. и поне
20 години стаж, средната
продължителност на живота им
е била малко над 73,9 години.
През 2022-ра право на пенсия
придобиват жени на 61 г. и
10 месеца при стаж поне 36 г. и
2 месеца, а средната продъл-
жителност на живота им е над
78,2 години. Този факт говори
много за развитието на възгле-
дите и механизмите за пенсио-
ниране. Както и за огромния на-
предък на съвременната меди-
цина, която не само прибавя
години към живота, но и качест-
во към годините им.

Вярвате или не,

има много работни
места за възрастни

И човек може да работи
дори след пенсиониране по вся-
какви причини - да печели
допълнителни пари (дори сега в
ЕС жените имат средно 30% по-
нисък доход при пенсиониране
от мъжете). А и лекари казват,
че работата, въпреки възрастта,
може да осигури изненадващ
брой ползи за физическото и
психическото здраве. Всичко
това може да насърчи хората
над 50-70 г. да останат на рабо-
та или да си потърсят друго
поприще за професионална изя-
ва. Ако е наемна работа, има
значение дали евентуалният ра-
ботодател не гледа предубедено
на възрастта.

От друга страна - човек не се
брои за стар, докато тежестта на
спомените му не започне да
надхвърля тази на мечтите му.

В Европа

Две от три нетни нови ра-
ботни места в ЕС през послед-
ните 20 години са заети от

жени и това увеличение е най-
силно сред 30-49-годишните и
дамите над 50 г., сочат данните
от European Jobs Monitor от де-
кември 2021 г. Жените са се
възползвали повече от мъжете
от растежа на заетостта на до-
бре платени работни места,
като три от тях са държавни -
публична администрация, здра-
веопазване, образование. Точ-
но те са по-голямата част от
скорошния растеж на заетост-
та в добре платените работни
места сред жените.

Жените са по-смелите на
пазара на труда. Не че е похвал-
но, но в името на прехраната на
семейството у нас по традиция
все още повечето безработни
жени са по-склонни да приемат
дори ниско платена работа. За-
това, въпреки че заетостта сред
мъжете е доста по-висока, от
години безработните жени са
по-малко от мъжете. През
първото тримесечие на 2022 г.
безработните жени са 74,4 хил.,
а мъжете - 84,3 хил.

Освен оптимистичната стра-
на на темата, има обезпокоител-
ни за обществото причини да се
работи и в напреднала възраст.
У нас една от сферите, чието
функциониране би се затрудни-
ло неимоверно без възрастните
служители, е здравеопазването.

Недостигът
от 30 хиляди

медицински сестри

частично се компенсира от над
22 хиляди работещи в пенсион-
на възраст. Без съмнение една
болница или болнично отделе-
ние не могат да съществуват,
ако няма изисквания по стандарт
брой медицински сестри. Око-
ло 88% от общопрактикуващи-
те лекари са над 50 г., 33% от

Â ïåíñèÿ è îùå... ñòàâà?

Аида ПАНИКЯН

медиците са над 65 г., а и голя-
мата част от тях са жени.

Може да звучи авантюрис-
тично, но сред причините една
дама да иска да работи и след
пенсия е да помага на други
хора, да се запознае с нови хора
или просто да “изследва” кари-
ера, за която винаги е мечтала,
но не е имала шанса да опита
наистина. Разбира се, необхо-
димо е сериозно, задълбочено и
многостранно проучване на па-
зара за съответната професия,
защото дори и най-оптимистич-
но настроените експерти пре-
дупреждават, че навлизането в
нова кариера в късна възраст
може да е рисковано. Една от
причините може да са пропуски
в автобиографията.

Много от професиите, за
които има място за дамите над
50 г. изискват високо образова-
ние и  квалификация. От публи-
кация от 2016 г. в Springer Link,
основана на “Проучване на
здравето, остаряването и пенси-
онирането в Европа (SHARE)”,
става ясно, че работещи на
възраст между 65 и 80 г. в ЕС са
по-склонни да бъдат самостоя-
телно заети (с или без служите-
ли) или да работят на облагоде-
телствани позиции. Все пак, не
се обезсърчавайте.

По-, най- за „дамска”
кариера над 50

Идеите са предложени пре-
димно от американски експерти
по пазара на труда, но голяма
част от тях важат и за Европа,
та дори и за България. Според
познавачите отвъд океана някои
от най-добрите работни места
за жени над 50 г. са в сферата на
недвижимите имоти, образова-
нието, финансите, т.нар. меки
умения в здравеопазването.

Като други ниши се посочват
професиите на финансов консул-
тант, професионален треньор,
разработчик на учебна програ-
ма, консултант, писател на сво-
бодна практика.

3 Брокер на недвижими
имоти. Голяма част от работе-
щите в тази сфера са т.нар.
парттаймери - работят на
непълно работно време, често
допълнително след основната
работа. Пазарът на имоти у нас
се раздвижи сериозно през по-
следните месеци. В България,

Защо и след 55 има огромни шансове за нова работа

СНИМКА ИВАН САМКОВ, PEXELS

спрямо края на четвъртото
тримесечие на 2021 г., най-го-
лямо увеличение на наетите
през първото тримесечие на
тази година се наблюдава в
“Операции с недвижими имо-
ти” (със 7,3%). Средната брут-
на заплата в началото на 2022
г. е 1395 лв., което е с 60 лв.
повече отпреди година.

3 Сестра. Те са търсени на-
всякъде по света. Независимо от
възрастта им. За професията се
твърди, че е една от най-бързо
развиващите се кариерни “пъте-
ки”. Американските статистици
прогнозират, че до 2026 г. се
очаква заетостта на практикува-
щите медицински сестри да на-
расне 5 пъти по-бързо от сред-
ното за всички други професии.
За България не са известни по-
добни данни, но всеки знае кол-
ко трудно може да бъде намере-
на квалифицирана сестра за до-
машна манипулация.

3 Физиотерапевт, кинезите-
рапевт и подобни квалифици-
рани професионалисти също са
много търсени. Само една от
причините за това е застарява-
щото население.

3 Персонални услуги. Част
от тази дейност граничи и със
здравните. Това е работа за хора
с висока квалификация в област-
та на продължителната грижа.
У нас често ги наричат болног-
ледачи. Работата им е изключи-
телно отговорна и изисква де-
тайлни познания в много обла-
сти. Европейски доклад от сре-
дата на 2021 г. посочва, че от
една страна повече са жените,
имащи нужда от продължител-
на грижа (те живеят по-дълго!),
а от друга - жените са и по-
голямата част от полагащите
грижи. Недостигът на работна
ръка в тази сфера в Европа се
обяснява с трудни условия на
труд и ниски заплати.

Как дама над 50-55 или 60 да се

ориентира? ДУМА поиска съдействие

в Агенцията по заетостта, а от там

ни дадоха възможно най-подробната

информация за търсещите и настанени

на нов трудов ангажимент дами.

В обучения за ключови компетентности

и професионална квалификация през

2021 г., със съдействието на трудовите

консултанти от Бюрата по труда,

са включени 580 жени в тази възраст.

Месечно средно 372 жени са започнали

на субсидирани работни места. Средно

на месец 1085 жени от тази възраст

са започнали работа на първичния пазар.

Значително по-малко - средно по

4 месечно, са започнали собствена

дейност като самонаети. Те са се

възползвали от насърчителни мерки.

Наблюденията на трудовите консултан-

ти от Бюрата по труда показват, че

жените в тази възраст развиват успе-

шен бизнес в дейности, тясно свързани

с професионалния им опит, най-често в

сферата на персоналните услуги. Такива

са шивашките и счетоводните услуги,

отглеждане и възпитание на деца

(забавачници, подготовка за явяване на

изпити), услуги, свързани с грижи за

възрастни и болни лица, преводачески

и правни услуги,  екскурзоводство

и туроператорска дейност.

Натрупаният професионален опит,

контактите и добрата бизнес комуника-

ция позволяват на голяма част от тях

бързо да намерят клиенти, на които

да продадат своите услуги.

За тях е лесно и познато администра-

тивното обслужване на стартиращия

бизнес. Наясно са с множеството

административни регулации, необходими

документи и разрешителни за легално

упражняване на дейността. Това им

дава предимство и е решаващ фактор

за успешно бизнес начало.

Важно предупреждение! В сектора

на персоналните услуги успяват да

се задържат на пазара и устойчиво

да се осигуряват (поне в продължение

на 3 години) всеки 4 от 7 стартирали,

докато в сектора на търговията

успеваемостта е 1 на всеки 8. Почти

нулева е успеваемостта не само на

жените, но и на мъжете от тази

възраст, които се захващат с дейност,

за която нямат професионален опит.

Â ïîìîù íà òúðñåùèòå
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Изненадваща новина
сюрпризира столичани.
Щяла да се възстановява
къпалня “Мария-Луиза” в
Борисовата градина. Со-
фиянци отново щели да
плуват из басейните й.
Щяло да има кафенета,
спа център, развлекател-
ни обекти. Нямало обаче
да се допусне никакво
ново строителство.

Да, става дума за
същия комплекс, който
тъне в разруха над 15
години. В който община-
та не може изобщо да
влезе, въпреки че е съсоб-
ственик и държи минори-
тарен дял от над 40 на
сто. Това е онзи ембле-
матичен обект, за който
мажоритарният собстве-
ник упорито мълчи, а в
предизборно време об-
щината се сеща за него и
започва да крои планове
за връщане, отчуждаване,
премахване на огради.

На този фон друже-
ството собственик “Парк
“Мария Луиза” изведнъж
реши да отвори вратите
на къпалнята за фотогра-
фите, за да могат те да
запечатат разрухата й,
като в същото време
тържествено обяви ре-
шението си за водене към
светлото бъдеще на плув-
ния комплекс.

Фактологията около
съдбата му всъщност е

Íîâ æèâîò çà êúïàëíÿ
„Ìàðèÿ-Ëóèçà”. Äàëè?
Още неизвестни за бъдещето на комплекса се появиха
след заявката на собственика му за възстановяване

Деси ВЕЛЕВА

Къпалнята “Мария-Луиза” работи в първона-

чалния си вид от 1938 до 1983 г. Тя е проек-

тирана от арх. Борис Далчев като най-

големия градски плувен комплекс на Балканите

за своето време. Има капацитет от 5000

души, четири басейна, кафе-ресторанти,

тераси и зеленина. По-късно е прекръстена на

“Република”. През 1983 г. се планира да се

проведе Европейско първенство по плувни

спортове и затова къпалнята се разрушава, а

на нейно място се появяват плувните басейни.

През следващите години се изграждат трибу-

ни и кула за скокове с цел съоръжението да се

превърне в тренировъчно за федерацията по

плуване. След 1989 г. капацитетът на ком-

плекса намалява, а през 2005 г. е затворен

окончателно. Две години по-рано се случва и

събитието, което предопределя съдбата на

къпалнята през последните две десетилетия.

Тогава Столичната община апортира 35 000

кв. метра от площта на Борисовата градина

като вноска в новосформираното дружество

“Парк “Мария Луиза” АД. То се създава за

съвместен проект и дейност между общин-

ската фирма “Софийски имоти” и частната

“Ейнджълс”. Собственик на частното друже-

ство тогава е Георги Илиев. След убийство-

то му неговият дял се купува от Румен

Гайтански-Вълка чрез две негови фирми -

“Карплеон” ЕООД и “Юромарк асет ме-

ниджмънт” ООД. На практика общината

няма никакъв контрол върху общото друже-

ство, неин представител липсва в Борда на

директорите, но въпреки това тя се води

собственик на 41,9% от имота.

Îò ïðîñïåðèòåòà
äî ðàçðóõàòàпределно семпла. От

името на мажоритарния
собственик Тодор Тодо-
ров, директор “Нови
проекти” към дружество-
то, обяви, че до дни ще
внесе заявление за изда-
ване на виза за проекти-
ране. След мащабен ре-
монт се очаква да бъдат
запазени басейните, един
от тях да се покрие, в

подземните части да се
направят спа център и
развлекателни обекти.
Обещанието е да няма
високо строителство и
паркинги. Опасните
съоръжения ще бъдат
премахнати. И толкоз.

Инвеститорът засега
нито е представил кон-
кретен проект, нито сро-
кове за изпълнение. За-
това пък бе направена
пълна презентация на
разрухата и разпадащите
се съоръжения, заедно с
припомняне на история-
та на къпалнята.

Скептицизмът относ-
но реализацията на цяла-
та тази почти утопична
идея идва и оттам, че още
през 2016 г. имаше заявка
за възстановяване на

къпалнята от страна на
дружеството. Това тряб-
ваше да стане по съкрате-
на процедура, без да се
издава виза за проектира-
не и разрешение за стро-
еж, тъй като не се пре-
движдаше никаква мащаб-
на реконструкция. Две
години по-късно бе обя-
вено, че е внесен нов про-
ект за обновяване от соб-
ствениците, но и той ос-
тана без реализация. Ус-
поредно с това всеки план
за промени трябваше да се
съобразява с подготвяния
устройствен план на ця-
лата Борисова градина.
Той, от своя страна, също
се бави от години и все
още не е приет.

През следващите две
години пък Столичната

община направи опити да
се задейства по пробле-
ма, предимно подбутвана
от външни фактори, като
обществено недоволство
или неправителствения
сектор. И те обаче оста-
наха ялови. През 2020 г.
кметството поръча на
едно от дружествата си -
“Софинвест”, да направи
пазарна оценка на ком-
плекса, за да се прецени
колко ще струва неговият
ремонт. Година по-късно
- ни оценка, ни развитие.
От общината се оплака-
ха, че не им е осигурен
достъп и няма как да се
направи нужният анализ.

За поредното връща-
не на контрола на общи-
ната върху имота се за-
говори в началото на

тази година. Кметът на
район “Средец” Трайчо
Трайков обяви, че цел на
администрацията му е да
премахне част от заграж-
денията на обекта, в кои-
то попадат общински те-
рени от 12 дка. Оказа се,
че две години по-рано два
акта за общинска собст-
веност са вписани в
имотния регистър. Все

още нито едно от всички
твърдения не е станало
реалност, а сега дойде и
любопитният момент с
активизирането на част-
ния собственик.

Нещо действително
се мъти в Борисовата
градина, но дали ще се
излюпи или ще остане
само мътилката? Пред-
стои да видим.

СНИМКИ БТА

Басейните в настоящето и видът, в който трябва да изглеждат в бъдеще, според един от старите проекти на собственика
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В обновения дом на поета
посетителите ще се потопят в
автентичната атмосфера, в
която от 1916 до 1923 г. е
живяло семейство Измирлие-
ви, бежанци от град Кукуш,
Македония. В скромната, но
уютна домашна обстановка
Христо Смирненски пише
най-силните си стихотворения
и публицистични творби.

В основата на битовата
експозиция са оригинални
вещи и обзавеждане, подаре-

ни на музея от родствениците
на поета.

В залата на втория етаж е
подредена експозиция с лични
вещи, кореспонденция, ориги-
нални ръкописи, снимки, първи
и по-нататъшни издания на не-
гови произведения. Изложбата

За да живее надеждата на поета в доброто бъдеще
на света, която е жива и до днес в сърцата ни

Елена ХРИСТОВА
моралната подкрепа на Мини-
стерството на културата през
последните години, без която
не би било възможно възста-
новяването на къщата музей
“Христо Смирненски”.

След осемнайсетго-

дишно прекъсване

музеят на Христо

Смирненски ще

посрещне първите си

посетители. Офици-

алното откриване ще

се състои в двора на

къщата (ул. “Овче

поле” 116) на 15 юни,

сряда, от 11,30 часа

с участието на

директора на Нацио-

налния литературен

музей Атанас Капра-

лов, д-р Елена Алеко-

ва - главен уредник

на къща музей “Хрис-

то Смирненски”,

квартет “Свето-

глас”, поета Георги

Константинов,

актьора Янко Лоза-

нов и ученици от 43

ОУ “Христо Смир-

ненски” в столицата.

  

“Аз не зная защо съм на
тоз свят роден, / не попитах
защо ще умра, / тук дойдох
запленен и от сивия ден, / и от
цветната майска зора...” - на-
писа през 1922 година възтор-
женият Юноша.

През целия си живот, не-
навременно прекъснат, той бе
търсил трудните отговори на
въпроса за смисъла на човеш-
кото съществуване. И си
тръгна от света, без да ги на-
мери. Тръгна си прекалено
млад, за да осъзнае, че отго-
вор на този въпрос няма.

Посрещна смъртта си с
усмивка: “Тая година моята
стара приятелка - Жълтата гос-
тенка - потропа на левия ми
дроб. Слава богу, че имам само
два дроба - догодина вече няма

ОБЯВА

œŒ ¿Õ¿
Õ‡ˆËÓÌ‡ÎÌËˇÚ ËÌËˆË‡ÚË‚ÂÌ ÍÓÏËÚÂÚ Á‡ ÓÚ·ÂÎˇÁ‚‡ÌÂ

Ì‡ 140 „Ó‰ËÌË ÓÚ ÓÊ‰ÂÌËÂÚÓ Ì‡ ‰ÓÒÚÓÈÌËˇ ÒËÌ
Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ Ë ËÁÚ˙ÍÌ‡Ú ‰ÂÂˆ Ì‡ Ò‚ÂÚÓ‚ÌÓÚÓ

‡·ÓÚÌË˜ÂÒÍÓ Ë ÍÓÏÛÌËÒÚË˜ÂÒÍÓ ‰‚ËÊÂÌËÂ √ÂÓ„Ë ƒËÏËÚÓ‚

‰‡ ‚ÁÂÏÂÚÂ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ ÔÓˇ‚ËÚÂ, ÔÓÒ‚Â-
ÚÂÌË Ì‡ Ú‡ÁË Ò‚ÂÚÎ‡ „Ó‰Ë¯ÌËÌ‡:

1. Õ‡Û˜Ì‡ ÍÓÌÙÂÂÌˆËˇ ì140 „Ó‰ËÌË
ÓÚ ÓÊ‰ÂÌËÂÚÓ Ì‡ √ÂÓ„Ë ƒËÏËÚÓ‚î

 15 ˛ÌË 2022 „. (‰ÌÂÒ) ÓÚ 10:00 ˜.
‚ –ÛÒÍËˇ ÍÛÎÚÛÌÓ-ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ
ˆÂÌÚ˙, ÛÎ. ìÿËÔÍ‡î π34, ÂÚ. 3, Á‡Î‡ 305.

2. “˙ÊÂÒÚ‚ÂÌÓ Ò˙·‡ÌËÂ
 16 ˛ÌË 2022 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í) ÓÚ

17:30 ˜. Ú˙ÊÂÒÚ‚ÂÌÓ Ò˙·‡ÌËÂ-ÍÓÌˆÂÚ
‚ ÍËÌÓÒ‡ÎÓÌ‡ Ì‡ œÓÎËÚÂıÌË˜ÂÒÍËˇ ÏÛ-
ÁÂÈ, ÂÚ. 2 -  ˙˘‡ ÏÛÁÂÈ ì√ÂÓ„Ë ƒËÏË-
ÚÓ‚î, ÛÎ. ìŒÔ˙Î˜ÂÌÒÍ‡î π66.

3. œÓÍÎÓÌÂÌËÂ Ë ÔÓ‰Ì‡ÒˇÌÂ Ì‡ ˆ‚ÂÚˇ
Ì‡ Ô‡ÏÂÚÌËÍ‡ Ì‡ ¡‡·‡ œ‡‡¯ÍÂ‚‡

 16 ˛ÌË 2022 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í) ÓÚ 19:00 ˜.
‚ ‰‚Ó‡ Ì‡  ˙˘‡ ÏÛÁÂÈ ì√ÂÓ„Ë ƒËÏËÚÓ‚î, ÛÎ. ìŒÔ˙Î˜ÂÌÒÍ‡î π66.

4. œÓÒÂ˘ÂÌËÂ Ì‡ Ó‰Ì‡Ú‡ Í˙˘‡ Ì‡ √ÂÓ„Ë ƒËÏËÚÓ‚ Ë ‰ÓÏ-
Ô‡ÏÂÚÌËÍ‡ ì√ÂÓ„Ë ƒËÏËÚÓ‚î ‚ ÒÂÎÓ  Ó‚‡˜Â‚ˆË Ò ÏËÚËÌ„-ÍÓÌˆÂÚ

 17 ˛ÌË 2022 „. (ÔÂÚ˙Í) ÓÚ 17:00 Ë 19:00 ˜.  ‚  ÒÂÎÓ
 Ó‚‡˜Â‚ˆË.

5. œÓÍÎÓÌÂÌËÂ Ë ÔÓ‰Ì‡ÒˇÌÂ Ì‡ ˆ‚ÂÚˇ Ì‡ „Ó·‡ Ì‡ √ÂÓ„Ë ƒËÏËÚÓ‚
 17 ˛ÌË 2022 „. (ÔÂÚ˙Í) ÓÚ 11:00 ˜. Ì‡ ÷ÂÌÚ‡ÎÌË ÒÓÙËÈÒÍË

„Ó·Ë˘‡, Ô‡ˆÂÎ 22.
6. Õ‡Û˜Ì‡ ÍÓÌÙÂÂÌˆËˇ ì»ÒÚÓË˜ÂÒÍÓÚÓ ‚ÂÎË˜ËÂ ·ÎÂÒÚË Ë ‚

Ï‡˜ÌË ‚ÂÏÂÌ‡î, ÔÓÒ‚ÂÚÂÌ‡ Ì‡ 140 „Ó‰ËÌË ÓÚ ÓÊ‰ÂÌËÂÚÓ Ì‡ √Â-
Ó„Ë ƒËÏËÚÓ‚

 23 ˛ÌË 2022„. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í) ÓÚ 10:00 ˜. ‚ Á‡Î‡ ì√ÂÓ„Ë  Ë-
ÍÓ‚î, ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî π20.

¬»  ¿Õ»

следва хронологично и тематич-
но жизнения и творческия път
на Христо Смирненски.

Сред най-интересните екс-
понати са негови лични вещи:
елегантен театрален бинокъл,
инкрустиран със седеф, фото-
апарат с комплект декоративни
плаки, джобен часовник, “Мик-
роскопична енциклопедия” с
негови стихове, подписани с
псевдонима Ведбал и илюстри-
рани от художника Тома Гри-
горов, тетрадка с късни твор-
би, която е в основата на емб-
лематичната му стихосбирка
“Да бъде ден” (1922), пред-

къде да се приюти. Всъщност,
мене какво ми трябваше да
отивам “На гости у Дявола!”.
Ето че опашката му остана в
ръцете ми...” (“Как ще си оти-
да млад и зелен”).

Той искаше да живее и с
песен да дочака “разноликата
зора”. Но знаеше, че... “Вмес-
то туй ще си отдъхна / там,
отвъд във вечността, / лирата
ми ще заглъхне, / ще остане
песента” (“Вяра”).

Останаха лирическите му
шедьоври. В тях увековечи
отрудените и онеправданите,
озлочестените, безправните,
които нарече свои братя.

Остана надеждата му в до-
брото бъдеще на света, която
е жива и до днес в сърцата ни.

Реставрираната и ремонтирана
къща-музей “Христо Смирненски”

Êúùàòà ìóçåé
„Õðèñòî Ñìèðíåíñêè”
îòíîâî îòâàðÿ âðàòè

Домът на поета бе
споходен от тъжна съдба -
счупени прозорци, изгнил
покрив, рушаща се мазилка,
занемарен двор...

смъртният бележ-
ник на поета, при-
тежание на Наци-
оналния литерату-
рен музей, и др.

В изложбата са
включени още пи-
сма и подаръци,
разменени между
Христо Смирнен-
ски и Женя Дюс-
табанова - негова-
та годеница, се-
мейни и лични
снимки на поета,
портрети, живо-
писни творби и
графики по негови
произведения на
известни българ-
ски художници,
снимки и книги на
брат му Тома Из-
мирлиев.

Националният
литературен му-
зей благодари за
финансовата и
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¿ÕƒŒÕ Õ» ŒÀŒ¬, ÓÎËÏÔËÈÒÍË
Ë Ò‚ÂÚÓ‚ÂÌ ¯‡ÏÔËÓÌ Ë ÂÍÓ‰¸Ó
ÔÓ ‚‰Ë„‡ÌÂ Ì‡ ÚÂÊÂÒÚË
¡Œ–»— À” ¿ÕŒ¬, ‡ÍÚ¸Ó
√»Õ ¿ —“¿Õ◊≈¬¿, ‡ÍÚËÒ‡
ƒ»Ã»“⁄– «ƒ–¿¬ Œ¬,
ÍÏÂÚ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ —‡‰Ó‚Ó
…Œ–ƒ¿Õ √Œ—œŒƒ»ÕŒ¬,
ÙÛÚ·ÓÎÂÌ ÚÂÌ¸Ó

„Ëàìáî ñàôàðè” çàïî÷âà
ïðåä Íàðîäíèÿ òåàòúð
То поставя началото на Националната програма
по отбелязването на 80-годишнината от рождението
на известния актьор и педагог Стефан Данаилов

На тържествена церемо-
ния в двора на къщата музей
“Христо Г. Данов” в Стария
град бяха обявени носители-
те на Националната награда
“Христо Г. Данов 2022”.
Музикален домакин на съби-
тието, което се организира
от Министерството на кул-
турата и община Пловдив от
1999 г., бе Мичо Димитров -
виртуозен цигулар и кон-
цертмайстор на Държавна
опера - Пловдив, носител на
множество международни и
национални награди. По
идея на маестро Димитров
със свои музикални изпълне-
ния участваха и талантливи-
те възпитаници на НУМТИ
“Добрин Петков”, също ци-
гулари - братята Борис и Си-
меон Стойчеви. Водеща на
церемонията бе Емилия Ка-
менова, научи ДУМА от изд.
“Жанет 45”.

Победителите във всеки
от осемте раздела получиха
своите награди от членовете
на журито. Юрий Вълковски
- зам.-министър на култура-
та и председател на журито,
връчи Голямата награда за

Изложбата „Лято 2022”
представя музей
галерия „Анел”

Изложба живопис и графика

“Лято 2022” се открива с вернисаж

на 15 юни от 17 до 19 ч. в музей

галерия “Анел”/Фонд за изкуство и

култура - Ангел Симеонов, в София,

бул. “Тодор Александров” 14. В ек-

спозицията са представени творби

на проф. Емил Николов, Лили Кю-

чукова, Михаил Лалов, Людмил Геор-

гиев, Иван Нинов, Гергана Лалова,

Николай Янакиев.

10 дни култура
в „Шести участък”

Емблематичният габровски квар-

тал “Шести участък” ще бъде дома-

кин на разнообразни прояви в съби-

тието “10 дни култура в “Шести

участък” от 17 до 26 юни, съобщи

gabrovo.bg/bg/news. Започва на 17 юни

от 16 ч. пред Дечковата къща с

работилница за направа на цветя от

беленица. Под вещото ръководство

на аниматори от музея “Етър” деца

и възрастни ще плетат предмети за

бита с царевична шума. Ще бъде

показана и фотографската изложба

“Етнообектив”, посветена на Еньов-

ден. От 18 ч. на крайречната улица

“ще спре” пътуващата експозиция

“Устойчива мода и дизайн от стра-

ните на Вишеградската група”. Про-

ектът на Унгарския културен инсти-

тут представя добри подходи за

екологично производство в модната

индустрия. Студиото за документа-

лен театър “Вокс Попули” съвмест-

но с Габровския драматичен театър

“Рачо Стоянов” ще разиграят по

калдъръмените улици етюди под на-

слов “Шест истории от “Шести

участък”. Това ще стане на 17, 18 и

22 юни от 19 до 20 ч. Съботният

25 юни предлага избор от интригу-

ващи формати. Началото е в 11 ч.

пред Дечковата къща, където екипът

на фондация “Прочети София” ще

очаква публиката за литературен

маршрут. А в Дома на хумора и

сатирата предстои дискусията “Ус-

тойчиви практики в дизайна и мода-

та” с участието на студио “Prasklo”

(Чехия) и Каталин Хусар (Унгария).

Всички събития са с вход свободен.

СНИМКА ОБЩИНА ПЛОВДИВ

Управителят на ИК “Хермес” Стойо Вартоломеев
получи наградата за “Българско издателство”

Íàãðàäàòà „Õðèñòî Ã. Äàíîâ” çà öÿëîñòåí ïðèíîñ
áå ïðèñúäåíà ïîñìúðòíî íà Ìàðèí Áîäàêîâ

Данов 2022” за принос в
българската книжовна култу-
ра по раздели са: Българско
издателство - Издателство
“Хермес”; Автор на българ-
ска художествена литерату-
ра - Христо Добротинов,
автор на книгата “Светулки-
те ще ти покажат пътя” на
ИК “Хермес”; Преводач на
художествена литература -
Васил Самоковлиев, за пре-
вод на книгата “Сватби в
къщата” от Бохумил Храбал,
изд. “Колибри”; Автор в
областта на хуманитаристи-
ката - Иван Маразов за кни-
гата “Златната утопия”, изд.
“Захарий Стоянов”; Автор
на издание за деца - Мая
Дългъчева за книгата “Какво
е да си майка”, изд. “Жанет
45”; Художник или дизайн и
оформление на книга - Ясен
Гюзелев, художник на кни-
гата “Орфей и Евридика” от
Иван Б. Генов, изд. “Колиб-
ри”; Представяне на българ-
ската книга - Национална
библиотека “Св. св. Кирил и
Методий” за Клуб “Писме-
на”; Библиотечно дело - РБ
“Любен Каравелов” в Русе.

цялостен принос в национал-
ната книжовна култура, коя-
то се определя от министъ-
ра на културата. Неин носи-
тел стана посмъртно поетът
и литературен критик Марин

Бодаков. Получи я съпруга-
та на Бодаков - Зорница Хри-
стова, в присъствието на де-
цата им.

Носители на Национал-
ната награда “Христо Г.

По нетрадиционен начин в София ще
бъде дадено началото на Националната
програма по честването на 80-годишни-
ната от рождението на един от най-оби-
чаните актьори и театрални педагози в
България - Стефан Данаилов, научи
ДУМА от Елица Пенова. Той си остава
най-сниманият български актьор до мо-
мента. С ролите си във филми като
“Иван Кондарев”, “Борис I”, “Дами ка-
нят”, “Черните ангели”, “Иконостасът”,
сериали като “На всеки километър”,
“Стъклен дом”, “Октопод” и “Фамилия-

СНИМКА БЪЛГАРСКА НАЦИОНАЛНА ФИЛМОТЕКА

та” Данаилов продължава да бъде попу-
лярен сред публиката.

С “Ламбо сафари” на 15 юни от
10,30 ч. в градинката пред Народния
театър “Иван Вазов” ще започне раз-
ходка из знакови места на София през
личната биография на софиянеца Сте-
фан Данаилов. За първи път в София ще
се проведе сафари, посветено на българ-
ски актьор.

Акцентът на “Ламбо сафари” ще
бъде личната история на актьора, разка-
зана през историята на сгради, институ-

ции, училища, театри, градини и други
места от София. Сред тях са градинката
“Кристал” - място, в което Данаилов
среща голямата си любов Мария,
НАТФИЗ “Кръстьо Сарафов”, където
Мастъра, както го наричат студентите,
учи и преподава, “Докторската градина”,
в която се снимат сцени от първия филм
с участието на ученика Стефан Данаилов
“Следите остават” по Павел Вежинов, и
други. Гид в това пътуване през времето
и спомените ще бъдат известни студенти
на Мастъра, които днес са вече утвърде-
ни актьори - Силвия Лулчева, Дарин
Ангелов, Влади Въргала и други.

Сафарито, посветено на известна
личност, е част от културния календар
на градове като Стокхолм (Ингмар Берг-
ман, Грета Гарбо) и Париж (Салвадор
Дали, Едит Пиаф).

В богатата програма от събития, по-
светени на Стефан Данаилов, ще има
нов документален филм, книга, изложба,
спектакли с негови студенти и гала ве-
чер в Народния театър “Иван Вазов”.

Програмата на честванията е създа-
дена от Росица Обрешкова и Георги
Тошев и се реализира с финансовата
подкрепа на Столичната община. Парт-
ньори са Българската национална фил-
мотека и НТ “Иван Вазов”. В нея участ-
ват студенти на Стефан Данаилов, коле-
ги, приятели и почитатели.

Част от програмата е официалният
сайт на Стефан Данаилов -
www.stefandanailov.com, който ще събе-
ре архива на актьора и ще информира
почитателите му за събитията, свързани
с юбилея.
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СРЯДА

15 ЮНИ14

ТЕЛЕЦ

На делова среща ще
обсъждате идеи. Други
ще търсят по-добри
условия за работа. Ус-
пешен ден.

ОВЕН

Оставете по-маловаж-
ните си ангажименти
и съсредоточете усили-
ята си в неотложните
задачи.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Около вас има доста
неща, които изискват
задълбочено внимание.
Важно е за инвестици-
ите.

22 май - 21 юни

РАК

Динамичен ден. Ще ус-
пеете в преговори с
партньори, ако отсто-
явате позициите и це-
лите си.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Всичко, което научите,
ще бъде от неоценима
помощ за бизнеса ви.
Нови добри възможнос-
ти.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Погрижете се да при-
ключите навреме  с
предвидените задачи,
мислете повече за себе
си.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще имате голям успех,
ако сте подготвени да
се преборите с нечие
недоволство и нежела-
ние.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Денят крие много изне-
нади. Подгответе се да
ги посрещнете с търпе-
ние. Не се спирайте по
пътя.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Следвайки програмата
си ,  ще  осъществите
намеренията си. Бъде-
те по-гъвкави в отно-
шенията.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Избягвайте да спорите
с колеги, тъй като това
може да влоши доста
р а б о т о с п о с о б н о с т т а
ви.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

С възможности сте да
подобрите финансите
си. Насочете се към
това, което ви е на
сърце.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Не губете връзката с
хора ,  които ще  ви
бъдат полезни.  При-
държайте се към поста-
вените цели.

ХОРОСКОП

ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

26
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

27
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

28
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

24
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-
Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ - ÒÛÚ-

Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚË-
Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ Ë —ËÏÂÓÌ
»‚‡ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË -

Á‡·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ÃËÎË ¡‡ÚÂ... œËÒÏ‡ Ì‡

Â‰ËÌ ‰‡ÍÂÎ - ‰ÂÚÒÍË Ú‚
ÙËÎÏ /5 Ë 6 ÒÂËˇ/

14.30 ÿËÌÍ‡ÎËÓÌ - ‰ÂÚÒÍË Ú‚
ÙËÎÏ /11 ÂÔËÁÓ‰/

15.00 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -
Ú‚ ÙËÎÏ

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË

Ò Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË -

Á‡·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¡Õ“ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇ - ¬ÂÍ‡

—Ë‰ÂÓ‚‡/Ô/
22.00 œÂÁË‰ÂÌÚ˙Ú - Ú‚ ÙËÎÏ

/5 ÂÔËÁÓ‰/ (14)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ’‡ÌË·‡Î - Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 5 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.10 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.15  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.10 ƒÊËÌÒ /Ô/
03.40 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -

Ú‚ ÙËÎÏ
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20.00 ˜‡Ò‡/

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.30 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ -

ÍÛËÁ ¯ÓÛ
14.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡

ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ-
‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ -
ÍÛËÁ ¯ÓÛ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ
ËÁÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
Ò.3 ÂÔ.53

21.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî
- ÒÂË‡Î, ÂÔ.72

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
(Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ)

23.00 ìƒÓ·ËˇÚ ‰ÓÍÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.4 ÂÔ.6

00.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî
- ÒÂË‡Î, Ò.12 ÂÔ.12

01.00 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî -
ÒÂË‡Î, Ò.4 ÂÔ.5, 6

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ -

ÚÓÍ¯ÓÛ
04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12
05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË /Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË/

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

21.45 ì«‡ÍÎ˛˜ÂÌËÂî - ÒÂË-

‡Î

22.45 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î - Ú‚

¯ÓÛ

23.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

01.15 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî - Ú‚

¯ÓÛ

02.05 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

Ú‚ ¯ÓÛ

02.55 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî - ÚÓÍ-

¯ÓÛ

04.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

04.45 ì«‡ÍÎ˛˜ÂÌËÂî - ÒÂË-

‡Î

00.10 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î /Ô/

01.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
/Ô/

02.15 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-
ÌÓî /Ô/

03.10 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î
/Ô/

04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î /Ô/
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
08.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/
09.00 œÎÂÌ‡ÌÓ Á‡ÒÂ‰‡ÌËÂ Ì‡

Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ Ò˙·‡ÌËÂ -
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî
21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

/Ô/
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ /Ô/
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/
23.10 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/

—‚ÂÚË ÔÓÓÍ ¿ÏÓÒ ·ËÎ Ó‰ÂÌ ‚ „‡‰
“ÂÍÓ‡ ‚ ÁÂÏˇÚ‡ »Û‰Ó‚‡, Ì‡‰‡ÎÂ˜ ÓÚ ¬ËÚ-
ÎÂÂÏ, ‚ ·Â‰ÌÓ ÒÂÏÂÈÒÚ‚Ó, ‰ÌËÚÂ ÒË ÔÂ-
Í‡‚‡Î, Í‡ÚÓ Ô‡ÒˇÎ ÒÚ‡‰‡. ÕÓ √ÓÒÔÓ‰ „Ó
‚ÁÂÎ, Í‡ÍÚÓ ÃÓÈÒÂÈ Ë ƒ‡‚Ë‰, Á‡ ÔÓÓ-
˜ÂÒÍÓ ÒÎÛÊÂÌËÂ. “ÓÈ ÏÛ Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡Î ‰‡
Ì‡ÔÛÒÌÂ »Û‰Ó‚‡Ú‡ ÁÂÏˇ Ë ‰‡ Ë‰Â ‚ »Á-
‡ËÎ, Ú‡ Ò ÔÓÓ˜ÂÒÍ‡ ÔÓÔÓ‚Â‰ ‰‡ ÒÍÎÓ-
ÌË Í˙Ï ÔÓÍ‡ˇÌËÂ ıÓ‡Ú‡, Ô‡‰Ì‡ÎË ‚ Ë‰Ó-
ÎÓÔÓÍÎÓÌÒÚ‚Ó. —ÎÂ‰ ÒÏ˙ÚÚ‡ Ì‡ —ÓÎÓ-
ÏÓÌ, »ÂÓ‚Ó‡Ï Á‡Â‰ÌÓ Ò ‰ÂÒÂÚ ËÁ‡ËÎ-
ÒÍË ÍÓÎÂÌ‡ ÒÂ ÓÚ‰ÂÎËÎ ÓÚ —ÓÎÓÏÓÌÓ‚Ëˇ
ÒËÌ –Ó‚Ó‡Ï, ÍÓÈÚÓ ˆ‡Û‚‡Î ‚ …ÂÛÒ‡-
ÎËÏ: ÓÚ ÚËˇ ÍÓÎÂÌ‡ ÒÂ Ó·‡ÁÛ‚‡ÎÓ ËÁ‡-
ËÎÒÍÓÚÓ ˆ‡ÒÚ‚Ó, ˜ËÈÚÓ Ô˙‚Ë ˆ‡ ·ËÎ
»ÂÓ‚Ó‡Ï. ŒÚ ‰ÌËÚÂ Ì‡ ˆ‡Û‚‡ÌÂÚÓ ÏÛ
ËÁ‡ËÎÚˇÌËÚÂ ÓÚÔ‡‰Ì‡ÎË ÓÚ ËÒÚËÌÒÍÓÚÓ
·Ó„ÓÔÓ˜ËÚ‡ÌËÂ Ë Á‡ÔÓ˜Ì‡ÎË ‰‡ ÒÂ ÔÓ-
ÍÎ‡ÌˇÚ Ì‡ Ë‰ÓÎË. »ÂÓ‚Ó‡Ï, Í‡ÚÓ ÒÂ
ÒÚÂÏˇÎ ‰‡ Á‡Á‰‡‚Ë ‚Î‡ÒÚÚ‡ ÒË, Ì‡-
Ô‡‚ËÎ ‰‚‡ ÁÎ‡ÚÌË ÚÂÎÂˆ‡. œÓÒÚ‡‚ËÎ
Â‰ËÌËˇ ‚ ƒ‡Ì, ‡ ‰Û„Ëˇ - ‚˙‚ ¬ÂÚËÎ,
„‡‰‡ Ì‡ Ò‚ÓˇÚ‡ Ó·Î‡ÒÚ, Ë Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡Î Ì‡
ËÁ‡ËÎÚˇÌËÚÂ ‰‡ ÌÂ ıÓ‰ˇÚ ‚ …ÂÛÒ‡ÎËÏ,
‡ ‰‡ ÒÂ ÔÓÍÎ‡ÌˇÚ Ë ‰‡ ÔËÌ‡ÒˇÚ ÊÂÚ‚Ë

Ì‡ ÁÎ‡ÚÌËÚÂ ÚÂÎˆË.
» Ï‡Í‡ √ÓÒÔÓ‰ ‰‡ Ô‡˘‡Î Ì‡ ËÁ‡-

ËÎÚˇÌËÚÂ Ò‚ÂÚËÚÂ —Ë ÔÓÓˆË Á‡ ËÁÓ·-
ÎË˜ÂÌËÂ Ë Ì‡ÒÚ‡‚ˇÌÂ Ì‡ Ô‡‚Ëˇ Ô˙Ú,
Ò‡ÏÓ Ï‡ÎˆËÌ‡ ÒÂ ÔÓÔ‡‚ˇÎË Ë ÒÂ ‚˙˘‡-
ÎË Í˙Ï ËÒÚËÌÒÍËˇ ¡Ó„. —Â‰ ÚËˇ ÔÓÓˆË
√ÓÒÔÓ‰ Ô‡ÚËÎ Ë —‚Óˇ ‡· ¿ÏÓÒ. œÓÓ-
˜ÂÒÍÓÚÓ ÒË ÒÎÛÊÂÌËÂ ¿ÏÓÒ ËÁÔ˙ÎÌˇ‚‡Î
‚ ‰ÌËÚÂ Ì‡ ËÛ‰ÂÈÒÍËˇ ˆ‡ ŒÁËˇ, ˜ËˇÚÓ
ÒÚÓÎËˆ‡ ·ËÎ …ÂÛÒ‡ÎËÏ, Ë Ì‡ ËÁ‡ËÎ-
ÒÍËˇ ˆ‡ »ÂÓ‚Ó‡Ï, Ò˙Ò ÒÚÓÎËˆ‡ —‡Ï‡-
Ëˇ, ÌÓ ÌÂ ÚÓˇ »ÂÓ‚Ó‡Ï, ÍÓÈÚÓ ÓÒÚ‡‚ËÎ
»Û‰Ó‚Ëˇ ÒÍËÔÚ˙ Ë Ì‡Ô‡‚ËÎ ÁÎ‡ÚÌËÚÂ
ÚÂÎˆË, ‡ ‰Û„, ‚ ÔÓ-Í˙ÒÌË „Ó‰ËÌË. —‚ÂÚË
¿ÏÓÒ Á‡ÔÓ˜Ì‡Î ÔÓÓ˜ÂÒÚ‚ÓÚÓ ÒË ‚ ‰ÌË-
ÚÂ Ì‡ ÚËˇ ˆ‡Â, ‰‚Â „Ó‰ËÌË ÔÂ‰Ë „ÓÎˇ-
ÏÓÚÓ ÁÂÏÂÚÂÒÂÌËÂ ‚ œ‡ÎÂÒÚËÌ‡, ÔË-
˜ËÌ‡ Á‡ ÍÓÂÚÓ ÒÔÓÂ‰ ‰Â‚ÌËÚÂ ÔËÒ‡ÚÂ-
ÎË ·ËÎÓ ÚÓ‚‡, ˜Â ËÛ‰ÂÈÒÍËˇÚ ˆ‡ ŒÁËˇ,
Ì‡Â˜ÂÌ ¿Á‡Ëˇ, Á‡ÒÎÂÔÂÌ ÓÚ „Ó‰ÓÒÚ,
ÒÂ ÓÒÏÂÎËÎ ‰‡ ‚ÎÂÁÂ ‚ Ò‚ÂÚËÎË˘ÂÚÓ Ì‡
ı‡Ï‡ Ë ‰‡ Á‡Ô‡ÎË Ú‡ÏˇÌ Ì‡ Í‡‰ËÎÌËˇ
ÊÂÚ‚ÂÌËÍ ÔÓ Ò‚Â˘ÂÌË˜ÂÒÍË ˜ËÌ.  Ó„‡-
ÚÓ Ò‚Â˘ÂÌËˆËÚÂ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÚË‚ËÎË, ÚÓÈ
„Ë Á‡ÔÎ‡¯ËÎ Ò˙Ò ÒÏ˙Ú. » ‚Â‰Ì‡„‡ ‚

…ÂÛÒ‡ÎËÏ Ë ÔÓ ˆˇÎ‡ œ‡ÎÂÒÚËÌ‡ Á‡ÔÓ˜-
Ì‡ÎÓ ÒÚ‡¯ÌÓ ÁÂÏÂÚÂÒÂÌËÂ.

ΔÂˆ˙Ú ¿Ï‡ÒËˇ Á‡ÔÓ˜Ì‡Î „ÓÌÂÌËÂ
ÔÓÚË‚ Ò‚ÂÚË ¿ÏÓÒ

¬ ÔÓÓ˜ÂÒÍËÚÂ ÒË ÒÎÓ‚‡ ¿ÏÓÒ Á‡-
ÔÎ‡¯‚‡Î Ò˙Ò ÒÚ‡¯ÌË ·Â‰ÒÚ‚Ëˇ ÓÚ ¡Ó„‡
ÌÂ Ò‡ÏÓ »Á‡ËÎ, ÌÓ Ë Ò˙ÒÂ‰ÌËÚÂ ÒÚ‡ÌË,

„‡‰Ó‚Â Ë Ì‡Ó‰Ë. ÕÓ ËÁ‡ËÎÚˇÌËÚÂ
ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡ÎË ‰‡ Ô‡‚ˇÚ Ú˙ÊÂÒÚ‚ÂÌË
Ô‡ÁÌÂÌÒÚ‚‡ ‚ ˜ÂÒÚ Ì‡ ÁÎ‡ÚÌËÚÂ Ë‰ÓÎË.
“Â ·ËÎË Ì‡È-ÔË˘ÌË Ë ˜ÂÒÚË ‚˙‚ ¬ÂÚËÎ,
Ì‡ ‚ËÒÓÍ‡Ú‡ ÔÎ‡ÌËÌ‡, Í˙‰ÂÚÓ ÒÚÓˇÎ
ÁÎ‡ÚÌËˇÚ ÚÂÎÂˆ. «‡ÚÓ‚‡ Ò‚ÂÚË ¿ÏÓÒ ÓÚË-
‚‡Î ÓÒÓ·ÂÌÓ ˜ÂÒÚÓ Ú‡Ï, ÛÏÓÎˇ‚‡Î Ë Û‚Â-
˘‡‚‡Î Ì‡Ó‰‡ ‰‡ ÓÒÚ‡‚Ë ·ÂÁ·ÓÊËÂÚÓ,
ÌÓ Ï‡ÎˆËÌ‡ ÒÂ ‚ÒÎÛ¯‚‡ÎË ‚ ‰ÛÏËÚÂ ÏÛ.
¬˙‚ ¬ÂÚËÎ ËÏ‡ÎÓ Â‰ËÌ ÊÂˆ - ¿Ï‡ÒËˇ,
ÍÓÈÚÓ ÒÎÛÊÂÎ Ì‡ ÚÂÎÂˆ‡ Ë ÍÎÂ‚ÂÚˇÎ ¿ÏÓÒ
ÔÂ‰ ËÁ‡ËÎÒÍËˇ ˆ‡ »ÂÓ‚Ó‡Ï. ÕÓ ˆ‡-
ˇÚ ÌÂ Ó·˙˘‡Î ÏÌÓ„Ó ‚ÌËÏ‡ÌËÂ Ì‡
‰ÛÏËÚÂ ÏÛ. ¿ ÊÂˆ˙Ú, Í‡ÚÓ ÒÂ Û·Â‰ËÎ, ˜Â
ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ Ì‡ÒÚÓË ˆ‡ˇ ÔÓÚË‚ ¡ÓÊËˇ
˜Ó‚ÂÍ, Á‡ÔÓ˜Ì‡Î Ò‡Ï „ÓÌÂÌËÂ ÔÓÚË‚
ÌÂ„Ó. —‚ÂÚËˇÚ ÔÓÓÍ ÔÂÌÂ·Â„‚‡Î Á‡-
·‡ÌËÚÂ Ì‡ ÊÂˆ‡ Ë ‡ÌËÚÂ, ÍÓËÚÓ ÔÓÎÛ-
˜‡‚‡Î ÓÚ ÌÂ„Ó. ŒÚÌÓ‚Ó Ë‰‚‡Î ‚˙‚ ¬ÂÚËÎ
Ë ÒÂ Ó·˙˘‡Î Í˙Ï Ì‡Ó‰‡, Ë ÓÚÌÓ‚Ó
ÊÂˆ˙Ú „Ó ı‚‡˘‡Î Ë ÔÂ·Ë‚‡Î.

¬Â‰Ì˙Ê, ÒËÎÌÓ ‡Á„ÌÂ‚ÂÌ ÓÚ ‰ÛÏËÚÂ
Ì‡ Ò‚ÂÚË ¿ÏÓÒ, ÊÂˆ˙Ú Á‡ÔÓ˜Ì‡Î ‰‡ „Ó
·ËÂ ·ÂÁ ÔÓ˘‡‰‡. Õ‡Í‡ˇ ÒËÌ˙Ú Ì‡ ÊÂ-
ˆ‡, Ò‚ËÂÔËˇÚ ŒÁËˇ, ‚ ˇÓÒÚÚ‡ ÒË Û‰‡-
ËÎ ¿ÏÓÒ ÏÂÊ‰Û ‚ÂÊ‰ËÚÂ Ò ÚÂÊÍ‡ ÚÓˇ„‡
Ë „Ó ‡ÌËÎ ÒÏ˙ÚÓÌÓÒÌÓ. ŒÚÌÂÒÎË „Ó
Â‰‚‡ ÊË‚ ‚ ÁÂÏˇÚ‡ »Û‰ËÌ‡, Í˙‰ÂÚÓ ÒÎÂ‰
ÌˇÍÓÎÍÓ ‰ÌË ÔÓ˜ËÌ‡Î ‚ Ó‰ÌËˇ ÒË „‡‰
“ÂÍÓ‡ Ë ·ËÎ ÔÓ„Â·‡Ì ÔË ÓÚˆËÚÂ ÒË.

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 15 ˛ÌË —‚. ÔÓ. ¿ÏÓÒ. —‚. Ï˜Í »ÒËıËÈ ƒÓÓÒÚÓÎÒÍË.
—‚. ≈ÙÂÏ, Ô‡Ú. —˙·ÒÍË, ·˙Î„‡ËÌ

√ÓÒÔÓ‰ ‚ÁÂÎ ¿ÏÓÒ Á‡ ÔÓÓ˜ÂÒÍÓ ÒÎÛÊÂÌËÂ
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Ãåîðãè Èâàíîâ-Ãîíçî
îáåùà êîðåííè ïðîìåíè

ПО ДИЕМА СПОРТ 3
ФУТБОЛ
16.30, 21.00 Головете на се-
зона в Бундеслигата
17.00 Обзор на сезона в Бун-
деслигата
20.00 Обзор на кръга в Лига-
та на нациите

БАСКЕТБОЛ
22.00 Барселона - Реал М,
втори финален мач в Лига
Ендеса

ПО МАКС СПОРТ 3
ВОЛЕЙБОЛ
Лига на Нациите (жени)
10.00 България - САЩ

ТЕНИС
13.00-21.00 ATP 500 в Хале
ПО МАКС СПОРТ 1
10.00-22.00 ATP 500 в Лондон

ГЛЕДАЙТЕ

По трима българи до 23 г. задължително ще играят, но в Трета лига

РЕЗУЛТАТИ

ЛИГА НА НАЦИИТЕ
IV КРЪГ

Лига А
Група А1: Дания - Австрия 2:0;

Франция - Хърватия 0:1. 1. Дания 9 2.
Хърватия 7 3. Австрия 4. Франция 2.

Лига B
Група В2: Исландия - Израел 2:2.

1. Израел 5 2. Исландия 3 3. Албания 1.
Лига C
Група С3: Казахстан - Словакия

2:1; Азербайджан - Беларус 2:0. 1.
Казахстан 10 2. Словакия 6 3. Азер-
байджан 4 4. Беларус 2.

Áúëãàðèí ñòàíà
ãîëìàéñòîð íà ØË
ïî ïëàæåí ôóòáîë

Българинът Филип
Филипов постигна пре-
стижен успех за страна-
та ни, след като стана
голмайстор на Шампион-
ската лига по плажен
футбол на Европа в На-
заре, Португалия.

Филип, който е от най-

Левски подписа договор с бразилеца
Роналдо. Той е роден на 7 декември
2000 г. в Рио де Жанейро и идва от
втородивизионния бразилски Баия. От
началото на първенството в Серия Б,
което започна през април, той е записал
4 мача, но само като резерва.

Мениджър на “кариоката” е първият
бразилец, играл в България - Руджерио
“Джери” Перейра, който доведе в Лев-
ски сънародниците си Уелтън и Цунами.

Временният селекционер на Бълга-
рия и спортен директор в БФС Георги
Иванов обяви пред Гонг.бг, че в наци-
оналния отбор ще има радикални про-
мени. В него ще бъдат викани и ще
играят само футболисти, които взимат
редовно участие в клубните си отбо-
ри. Гонзо разкри, че за следващия се-
зон ще бъде променена наредбата за
първенствата и турнирите и ще се
налагат правила за задължително уча-
стие на млади играчи във Втора и
Трета лига. В Трета лига трима футбо-
листи до 23 години трябва да бъдат в
стартовия състав и да играят цял мач.

Професионалните клубове ще имат

Ëåâñêè ïîäïèñà
ñ òðåòè áðàçèëåö

класните играчи по мини-
футбол, игра за шампиона
на Словакия БСК Хусти,
с който спечели групата
си, като победи шампиона
на Испания Meлистар с
12:2, а сам вкара 6 гола.
Последва победа над пор-
тугалския Спортинг Лиса-

бон с 5:3, при която Фи-
липов се разписа 3 пъти.
Срещу шведския Балема-
ния  Филипов вкара 5 по-
падения за 8:4.

Той стана голмайстор
със 17 попадения в един
от най-силните турнири в
света.

в Трета лига втори отбори с професи-
онални футболисти до 21 г.

“Като резултати определено сме ра-
зочаровани. Всички очаквахме разли-
чен брой точки и различно лице на
отбора. Има много обстоятелства, ко-
ито доведоха до незадоволителните
резултати. Тук не визирам инцидента
в Тбилиси, а чисто футболни неща.
Отчитаме грешки в селектирането на
футболистите. Не разполагаме с голям
избор от качествени играчи, но в от-
бора трябва да се викат само тези с
игрова практика и във форма.

Голяма част от футболистите, кои-
то не играят редовно, в началото на

лагера бяха с катастрофални показате-
ли. Когато играеш за националния от-
бор, няма как да постигнеш резултати
с такива физически данни. За това
обаче са отговорни и клубовете. Те са
длъжни да тренират и развиват футбо-
листите, а националният селекционер
- да ги селектира и подрежда. Той взи-
ма играчите от клубовете и няма как
за кратко време да развие техническо-
то и физическото им състояние. Забе-
лязват се и огромни пропуски в такти-
ческо отношение в играчите - и от
нашите, и от чужди клубове. Затова
ще се наложат радикални промени в
националните отбори”, обяви Гонзо.

Българският шампион Лудогорец ще се изправи срещу първене-
ца на Черна гора Сутиеска в I квалификационен кръг на Шампион-
ската лига. Първият мач ще е в Разград на 5 юли, а реваншът е на
12 или 13 юли. Сутиеска играе домакинските си мачове на стадиона
в Никшич, който има 5214 места. Треньор на отбора е Милия
Савович. Сутиеска стана шампион на Черна гора за пети път - с 8
т. пред Будучност.

В състава му има бразилец - Кайке Аугусто, и сърбин - Марко
Зочевич, като и двамата са халфове. Според местни медии тимът
проявява интерес към нападателя на Ботев Вр Юлиан Ненов.

Жребият за II предварителен кръг в турнира е днес, а после в
Нион ще научат съперниците си във II кръг на Лигата на Конфе-
ренциите ЦСКА, Левски и Ботев Пд.

Най-добрият български тенисист Григор Ди-
митров (№22) стартира отлично сезона си на
трева. Той се класира за II кръг на турнира по
тенис в лондонския “Куинс Клъб” от категория
АТП 500 с награден фонд 2,275 млн. евро.

Българинът, който е шампион на турнира през
2014 г., елиминира първата ракета на Велико-
британия и поставен под №3 в схемата Камерън
Нори (№11) с 6:7 (2), 6:1, 6:4 за два часа. В
първия сет сервиращите доминираха и не създа-
доха нито една възможност за пробив. В тайбре-
ка левичарят Нори, финалист от миналата годи-
на, зарадва местните фенове и след серия от 4
поредни точки поведе в резултата. Хасковлията
отвърна със страхотна игра във втората част, в
която поведе с 5:0 и изравни само за 25 минути.

В третата част Димитров продължи да кон-
тролира играта с прецизни действия на корта.
Той успя на реализира нов брейк в петия гейм,
а при 4:3 се измъкна от трудна ситуация при
собствен сервис от 0:40 с 5 поредни спечеле-
ни разигравания. В следващия гейм българинът
стигна до мачбол, но не успя да го реализира.
След това обаче без проблеми затвори мача с
отличен последен сервис-гейм.

С успеха Димитров си осигури 31 215 евро и
45 т. за световната ранглиста. Той победи за първи
път Нори, от когото е губил 2 пъти през 2021 г.

СНИМКА БТА

Олимпийската шампионка по карате Ивет Горанова получи
чек за 25 000 лева от генералния спонсор на федерацията
“Лев Инс” за сребърния евромедал от Газиантеп 2022

Ëóäîãîðåö òðúãâà ñðåùó
øàìïèîíà íà ×åðíà ãîðà

Американският голфър Тай-
гър Уудс бе обявен от списание
“Форбс” за най-богатия спор-
тист в света. Звездата в голфа е
спечелил $1,72 милиарда от на-
чалото на кариерата си през
1996 г. Втори е португалският

Ãðèøî ïðåãàçè ¹11 â ñâåòà ñëåä îáðàò

Òàéãúð Óóäñ îñòàâà íàé-áîãàòèÿò ñïîðòèñò
футболист Кристиано Роналдо,
заработил 1,24 млрд. Трети в
класацията е американският ба-
скетболист ЛеБрон Джеймс с
1,16 млрд. Големият съперник
на Роналдо - аржентинецът Ли-
онел Меси, е със спечелени 1,09

млрд. В списъка на милиардери-
те спортисти са швейцарският
тенисист Роджър Федерер - с
1,09 млрд., и единственият не-
победен боксьор на професио-
налния ринг Флойд Мейуедър -
с 1,08 млрд.

СНИМКА БТА

Григор Димитров връща топката
от бекхенд на Камерън Нори, когото
надигра с 2:1 сета в Лондон


